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Milí sousedé,

přiznám se, že si přijdu lehce monotema
tický, poslední dobou skoro nepíšu o  ni
čem jiném než o covidu. A jak to tak vypa
dá, konec se neblíží. S čínskou chřipkou se 
budeme muset naučit žít, bohužel jen tak 
nezmizí. Není ale možné každý rok zopa
kovat to, co jsme si zakusili letos na  jaře. 
Negativní dopady úplného uzavření všeho 
se už začínají projevovat ve velkém a další 
„lockdown” si naše společnost nemůže do
volit. Praha 6 je z jarní vlny dobře připrave
na, poučena a  vybavena. Naší prioritou je 
udržet školy a  školky co nejdéle otevřené 

a domovy pro seniory naopak (a bohužel) co nejvíce uzavřené. Dále přemýš
líme nad způsobem, jak pomoci těm nejpostiženějším. Jarní potíže jsme živ
nostníkům z  Prahy 6 pomohli překonat nebo alespoň zmírnit i  díky pomoci 
dosahující v  součtu téměř 10,5 milionu korun. Díky pražskému magistrátu 
a jeho finanční pomoci jsme na krizová opatření mohli uvolnit přes 22 milionů 
korun a dalších necelých 10 milionů nám z magistrátního pomocného balíčku 
ještě zbývá.
Nechci ale být monotematický, korona není vše. A nezastavila ani oslavy Dne 
Prahy 6, byť se konaly ve velmi komorním duchu. Jako každý rok jsem v rámci 
oslav udělil čestná občanství a Ceny Prahy 6. A  jako každý rok vám v tomto 
čísle přinášíme portréty jednotlivých oceněných osobností. Je mezi nimi i ar
chitekt Richard Ferdinand Podzemný, autor dvou významných budov v Praze 6 
– Skleněného paláce na náměstí Svobody v Bubenči a polikliniky v Břevnově. 
Ta je dlouhou dobu pod drobnohledem a je jí věnováno mnoho úsilí a mnoho 
péče. Během uplynulého roku se scházela pracovní skupina pro polikliniku, 
ve  které byly zastoupeny všechny politické strany ze  Zastupitelstva Prahy 6, 
odborníci i  veřejnost a  lékaři. Pod vedením paní radní architektky Smutné 
a ve spolupráci s Fakultou architektury ČVUT nalezla pracovní skupina řešení 
rekonstrukce polikliniky, které bylo v několika variantách prezentováno veřej
nosti i zastupitelstvu, které tento postup schválilo a pracovní skupinu pověřilo 
pokračováním v této cestě. Ta má jako jasnou prioritu zachování všech ordina
cí, veřejných funkcí a služeb, na které jsou lidé z Břevnova zvyklí, a jejich pří
padné rozšíření. Více k tématu se dočtete na stránkách tohoto čísla. Stejně jako 
spoustu dalších věcí, například to, jak to vypadá s Veleslavínským zámkem. 
A nás na radnici čeká debata, jak dál s Nápadem pro Šestku. Některé z nových 
projektů, které v tomto programu uspěly, vám představujeme na této stránce, 
ale je smutnou pravdou, že je velké množství nápadů, jejichž dokončení uvízlo 
ve složitých soukolích byrokracie. Ale že by Nápad pro Šestku končil… až opa
dá listí z dubu :)!

Viru zmar! 
Ondřej Kolář

Další dokončené Nápady pro Šestku

U obory Hvězda došlo k rozšíření venkovního sportoviště o nové prvky – trampolínu, posilovací hrazdy nebo 
dráhu na pétanque. Díky tomu mohou hřiště využívat všechny generace.

Na Dědině vzniklo nové grilovací a piknikové místo. 
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AKTUALITY

  Kvůli volbám do Senátu bude v pátek 2 a 9. 
října omezen provoz v budově Úřadu měst
ské části a také ve všech detašovaných pra
covištích. 

  Více než sto školních tašek a dalších školních 
potřeb donesli lidé na  radnici v  rámci akce 
Pošli aktovku dál. Brašny, které si nerozebra
ly děti ze šestky, radnice věnovala azylové
mu domu a Klokánku. 

  Výbor pro výchovu a  vzdělávání prodisku
toval podmínky pronájmu školní budovy 
Prague British International School, k  roz
hodnutí zatím nedošel a bude se touto zále
žitostí dále zabývat.

  Komise životního prostředí podpořila ná
vrh spolku Hradní potok na vyhlášení parku 
Zámku Veleslavín za  chráněnou krajinnou 
 oblast. 

  Komise pro sociální a  zdravotní problema
tiku projednala a  doporučila zastupitelstvu 
ke schválení návrhy rozpočtů 2021 Pečova
telské služby Praha 6, LDN Chittussiho a or
ganizace  PRO 6 a OSV MČ Praha 6. 

  Komise životního prostředí se zabývala 
možností instalace dalších chmelových stěn 
na vybraných místech v Praze 6.

  Kulturní komise na svém zářijovém zasedání 
schválila vypsání dotačních programů Kul
tura I. – 2021 na podporu kulturních aktivit 
v Praze 6 v období leden–srpen 2021 a pro
gramu Podpora sublokálních periodik 2021. 
Žádosti lze podávat v  obou programech 
do 20. října 2010.

  Praha 6 vypisuje také granty v programech 
Sport a volný čas na šestce I, Zdravá Šestka 
2021, Otevřený svět 2021. Podmínky a veš
keré tiskopisy najdete na  adrese www.pra
ha6.cz/granty

400 let od bitvy na Bílé hoře

K R ÁTC E  Z   R A D N I C E 

 Slunná ulice v úseku Dělostřelecká–Malá je 
uzavřená pro auta do 11. října.
 Do  20. října bude kvůli opravám uzavřená 
Havlovská ulice v  úseku Na  Kuthence – Her
melínská.
 Do 13. října také kvůli opravám neprojedete 
Buzuluckou v v úseku Generála Píky –  Kafkova.
 Až do 21. října je prodloužena uzavírka ulice 
U  Laboratoře v  úseku Nad Octárnou – Stře
šovická. 
 Kvůli rekonstrukci mostu je uzavřena místní 
komunikace Divoká Šárka – u koupaliště, a to 
do 15. prosince.
 Demolice objektu uzavřela až do konce le
tošního roku Diskařskou ulici.
 Vodovodní řad se opravuje do 15. listopadu 
v ulici Mylnerovka, která je tudíž ne průjezdná.

Uzavírky silnic

Další ze série komentovaných procházek 
s Hedvikou Čenkovou se konají 25. října  
od 11 a 14 hodin.

Tentokrát se startuje na zastávce tramvaje Oře
chovka a  odtud půjdete družstevní zástavbou 
pro státní zaměstnance a  úředníky, kolem bý
valé Masarykovy parcely do  míst, kde bývala 
cihelna Panenská. Dojdete k místu, kde se roz
kládala takzvaná Octárna, hostinec, dílny a také 
policejní stanice. Prohlédnete si, co zůstalo 
z  jednoho z  pražských vojenských hřbitovů, 
a  parkem Maxe van der Stoela s  neobvyklým 
pomníkem dojdete až k místům se zbytky ba
rokního opevnění.

Komentované 
procházky Prahou 6

Velkolepá rekonstrukce bitvy nebyla jedinou 
připomínkou historického milníku našich dějin. 
Ekumenická rada církví, Česká biskupská konfe
rence, Federace židovských obcí společně s Pra
hou 6 chystají v  den výročí 8. listopadu od  15 
hodin přímo v  místě přelomové bitvy ekume
nickou bohoslužbu a následně umístění tři a půl 
metru vysokého Kříže smíření v  Aleji exulantů. 
Poselstvím kříže je připomínat lidem to, co mají 
církve společné, a to je služba Bohu a lidem. Au
torem díla je umělec a  řeholník z  bavorského 
kláštera Abraham Fisher. Na financování kříže se 
významně podílí Českoněmecký fond budouc
nosti. Bohoslužbu společně s  výstavou připra
vují také sestry benediktinky v  poutním místě 
Panny Marie Vítězné na Bílé hoře.

Praha 6, která církevní aktivity koordinuje, při
pravila k výročí bitvy tabulky s vysvětlujícími po
pisky pro 27 ulic, jejichž názvy souvisejí s osob
nostmi nebo událostmi kolem Bílé hory. Patnáct 
z  nich se se souhlasem vlastníků domů podaří 
umístit jako vysvětlivky k uličním cedulím.
Výročí 400 let od  osudové bitvy si připomene 
také Národní muzeum listopadovou výstavou 
na  toto téma. Další výstava, kterou připravu
je Praha 6 ve  spolupráci s  Rytíři Koruny České, 
bude k vidění v Galerii Skleňák na nám. Svobo
dy. Od  17. října poběží o  Bílé hoře v  České te
levizi desetidílný dokumentární seriál. Původně 
plánované konference se v důsledku epidemio
logických nařízení přesunou s  největší pravdě
podobností do virtuálního prostoru.

Slavnostní 
odhalení
pomníku

Marie Terezie

20. října 2020 
od 10:00 

v parku Marie 
Terezie v  Praze 6
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ZE ZASTUPITELST VA

JAK POSTUPOVAT PŘI REKONSTRUK-
CI POLIKLINIKY POD MARJÁNKOU? 
NÁVRHY ŘEŠENÍ, KTERÉ PODROB-
NĚ ROZPRACOVAL A VYHODNOTIL 
ODBORNÝ TÝM ČVUT SPECIALIZO-
VANÝ NA ZDRAVOTNICKÁ ZAŘÍZENÍ, 
PŘEDSTAVILA RADNICE JAK OBČA-
NŮM, TAK ZASTUPITELŮM. 

O nutnosti zrekonstruovat polikliniku se hovoří 
už více než deset let a  současné vedení radni
ce hledá pro zvolenou variantu podporu napříč 
všemi stranami, protože opravit budovu a  vy
tvořit v ní moderní lékařské zařízení nelze zvlád
nout za jedno volební období.  
Hned v úvodu setkání s občany připomněl sta
rosta Ondřej Kolář (TOP 09), že je jednoznačnou 
prioritou polikliniku a  lékařskou péči v  tako
vémto rozsahu v  Břevnově zachovat. Bohužel 
nejsou v této lokalitě jiné prostory, kam by se lé
kaři mohli nastěhovat, proto na doporučení od
borníků radnice vybrala řešení, kdy se nejprve 
postaví nová křídla, která budou kopírovat sou
časné vedlejší budovy, takzvaná klepeta, a sem 
se přestěhují ordinace lékařů. Poté se opraví 
hlavní budova – do ní by se chtělo vrátit třináct 
lékařů – a další prostory by se využily na rozšíře
ní zdravotnických služeb, radnice by sem ráda 
vrátila rehabilitace, laboratoře, lékárnu, přestě
hovala sem sídlo pečovatelské služby, která je 
dnes v nevyhovujících prostorách.  

Oprava minimálně na dva roky 
Na častý dotaz, zda je opravdu nutná komplet
ní rekonstrukce budovy v  takovém rozsahu, 
jak radnice plánuje, odpověděl hlavní řešitel 
ČVUT architekt Michal Juha: „Ano. Budova je 
sice geniál ně navržená architektem Richardem 
Podzemným, ovšem už její stavba nebyla tak 
dokonalá. Proto bojuje s  narušenou statikou 
a vzhledem k době svého vzniku má chabé te

pelněizolační vlastnosti i požární zabezpečení.“ 
A vyvrátil i to, že by šlo objekt opravit za provo
zu, jak se původně uvažovalo. Půjde totiž o to
tální rekonstrukci, včetně nahrazení některých 
nosných konstrukcí. Minimální doba opravy se 
odhaduje na dva roky.
Že si městská část práce pana architekta Pod
zemného váží a  jde jí o  zachování kulturního 
dědictví i genia loci tohoto místa, dokládá fakt, 
že postavit na tomto místě novou polikliniku by 
bylo rychlejší, jednodušší a levnější. Ale to nikdo 
udělat nechce. Naopak projekt rekonstrukce 
Praha 6 konzultuje s dcerou Richarda Podzem
ného, architektkou Radanou Hamšíkovou. 
V diskuzi připomněla jedna z místních lékařek, 
Martina Smitková, že v poliklinice chybí rehabi
litační bazén s  vířivkou, komunitní jídelna pro 
lékaře i  seniory nebo třeba jesle. Zvlášť v  sou
časné době se ukazuje, jak důležitou roli hraje 
hygienická stanice, která by si také zasloužila dů
stojné místo v této budově. Za občany vystoupil 
například Michal Wolf, člen pracovní skupiny 
pro polikliniku a také zástupce Spolku Pro Břev
nov. Upozornil, zda by nestálo za zvážení nechat 
občany, aby se v participaci vyjádřili, nejen jaké 
další služby by si přáli v hlavní budově, ale také 
jak by mělo vypadat okolí polikliniky. 

Více lékařů v novém zařízení
Podobné otázky měli i  zastupitelé. Jedna však 
byla mezi nimi nová. „Mohou mi radní sva
tosvatě slíbit, že se po  přesunutí lékařských 
praxí do  nižších křídel nepokusí radní hlavní 
budovu prodat?“ ptal se zastupitel za  Piráty 
Jiří Hoskovec. „Hlavní budova nezůstane volná. 
Po   dokončení její rekonstrukce, návratu části 
lékařů a  rozšíření služeb bude bez využití jen 
třicet až čtyřicet procent podlahové plochy, 
o  jejichž budoucnosti by měli občané rozhod
nout v participaci,“ vysvětlila radní Eva Smutná  
(TOP 09), která má na  starosti strategický roz

voj a památkovou péči. Stejně tak jsou zbyteč
né spekulace o tom, že by zde měla vzniknout 
léčebna dlouhodobě nemocných. Ta bude stát 
v  Drnovské ulici. „Očekáváme, že do  konce 
roku dojde k  vyhlášení architektonické soutě
že na budoucí podobu tohoto objektu, kde má 
vzniknout moderní zařízení pro seniory se zhru
ba stovkou lůžek a  také místností pro rehabili
taci, vodoléčebným sálem nebo prostorem pro 
procedury,“ říká místostarosta pro územní roz
voj Jakub Stárek. 

Setkání k Poliklinice Pod Marjánkou

V DUBNU PŘÍŠTÍHO ROKU KONČÍ 
PLATNOST RÁMCOVÉ SMLOUVY 
NA ÚDRŽBU VEŘEJNÉ ZELENĚ 
A ÚKLIDOVÉ PRÁCE NA ÚZEMÍ 
MĚSTSKÉ ČÁSTI PRAHA 6.

Radnice proto bude muset vypsat novou 
zakázku na  tyto práce, o  níž se na  jednání 
zastupitelstva vedla dlouhá diskuze. Úřad 
městské části navrhuje rozdělit práce podle 
činnosti, tedy na  údržby veřejné  zeleně 
a  úklidové práce, správu dětských hřišť 
a  sportovišť a  péči o  velké plochy zeleně, 
jako jsou Ladronka, předpolí obory Hvězda, 
park u  Břevnovského kláštera. Poslední  
dvě činnosti by pak měla přebrat společ
nost SNEO. 
Naopak opozice prosazovala rozdělit Pra
hu 6 na  jednotlivé lokality a  nechat firmy, 
aby se o  ně staraly kompletně. „Kontrolní 
výbor navrhuje rozdělit veřejnou zakázku 
na provádění údržby veřejné zeleně a úkli
dových prací na  několik lokálních oblastí, 
které budou soutěženy zvlášť. Umožní se 
tak přístup k zakázkám více uchazečům, což 
je žádoucí z hlediska soutěže a konkurenč
ního prostředí,“ přednesl rozhodnutí kon
trolního výboru jeho předseda a  opoziční 
zastupitel za Zelené Petr Píša.

Kdo se bude 
starat o veřejnou 
zeleň? 



6 říjen 2020

TÉMA VYDÁNÍ

PRAHA 6 JE NA PROBLÉMY ZPŮSO-
BENÉ NEMOCÍ COVID-19 PŘIPRA-
VENÁ LÉPE NEŽ NA JAŘE. PLATÍ 
TO I PRO LÉČEBNU DLOUHODOBĚ 
NEMOCNÝCH A PEČOVATELSKOU 
SLUŽBU, PRÁVĚ SENIORY A LIDI SE 
ZDRAVOTNÍM POSTIŽENÍM JE TŘE-
BA CHRÁNIT NEJVÍCE.  

Od března do 25. září onemocnělo na covid19 
v Praze 6 (do čísel pražská hygienická stanice za
počítává i Lysolaje, Nebušice, Přední Kopaninu, 
Suchdol a Řepy) 1041 lidí, koncem září jich bylo 
aktuálně nemocných 548. Počet nakažených 
v přepočtu na 100 000 obyvatel činil 880. V tom
to směru je situace v Praze 6 srovnatelná s větši
nou ostatních městských částí, hůře než šestka 
na tom byly nejen první, druhá a třetí městská 
část, ale třeba i desítka. 
„Na  podzimní vlnu epidemie jsme připraveni 
dobře. Zásoby ochranných pomůcek pro ty, kdo 
je potřebují, jsou dostatečné, dezinfekce máme 
dost. Teď se nejvíc soustředíme na školy a škol
ky, naším cílem je udržet je otevřené co nejdéle, 
přeci jen domácí výuku podle jarního modelu 
chce opakovat jistě málokdo,“ říká starosta On
dřej Kolář (TOP 09).

OCHRANNÝCH PROSTŘEDKŮ 
JE DOSTATEK

Na  radnici od  jara funguje krizový štáb, který 
svolává starosta. Pracuje s informacemi ze stře
diska krizového řízení hlavního města Prahy. Kri
zový štáb Prahy 6 rozhoduje o pomoci ve dvou 
liniích. Stará se o  organizace zřizované měst
skou částí, jde hlavně o mateřské a základní ško
ly, léčebnu dlouhodobě nemocných, pečovatel
skou službu a  domy s  pečovatelskou službou 
na území Prahy 6. 
Další opatření se týkají hlavně zajištění chodu 
městské části. Zaměstnanci úřadu proto mají 
povinnost nosit na  pracovišti roušky a  respirá
tory a jen minimálně se pohybují po chodbách 
a  ve  společných prostorách, aby omezili vzá
jemný kontakt. Oddělení na určená po kontakt 
s  občany jsou pak vybavena speciálními kon
taktními štíty. 
Úřad je dále připraven zavést zvláštní pracovní 
režim, kdy se zaměstnanci jednotlivých odborů 
rozdělí do skupin a budou pracovat na směnný 
provoz. Omezí se tím kontakt mezi pracovní
ky a  zároveň bude zachována zastupitelnost 

v  rámci jednotlivých odborů. Veškerá jednání 
na úřadu již nyní probíhají primárně online.   
Radnice má pro zaměstnance i  některé další 
profese zajištěny ochranné osobní prostředky, 
roušky a respirátory. Městská část disponuje do
statkem dezinfekce. 

POMOC SENIORŮM
Praha 6 se také zabývá pomocí pro osamělé 
seniory, kteří z  preventivních důvodů v  době 
pandemie tráví více času doma. Standardem je 
donáška obědů z  vysokoškolské menzy, den
ně zde pro seniory připraví přibližně 500 porcí 
jídel. Oddělení krizového řízení Prahy 6 společ
ně s odborem sociálních věcí nyní zajišťují další 
vývařovny, které by v  případě nutnosti menzu 
zastoupily. Vzhledem k  narůstajícímu zájmu 
seniorů o  obědy je rovněž potřeba zajistit vět
ší kapacitu vozidel a také personálních kapacit.  
Zatímco na jaře, kdy byla „vypnutá ekonomika“, 
se našli dobrovolníci pomáhající spontánně 
ve  svém volnu, nyní již řada lidí pracuje, byť 
z domova, proto je nábor dobrovolníků pro roz
voz obědů a další pomoc seniorům  složitější.
Praha 6 také intenzivně spolupracuje s  Magis
trátem hlavního města Prahy a s dobročinnými 
organizacemi, například s Českým červeným kří
žem. V rámci této spolupráce mj. odborníci učí 
personál pečovatelských služeb, jak si správně 
obléknout a svléknout ochranný oděv, budou
li v kontaktu s nakaženou osobou. V léčebnách 
dlouhodobě nemocných ani v domovech s pe
čovatelskou službou na  území Prahy 6 se však 
aktuálně nevyskytuje žádný případ nákazy 
 koronavirem.

V LDN ZAČALI S OCHRANOU 
V PŘEDSTIHU 

Léčebna dlouhodobě nemocných v Chittussiho 
ulici nečekala na zhoršení celopražské a repub
likové situace a  zakázala návštěvy už koncem 
prázdnin, aby chránila své klienty. Samozřej
mě ve  výjimečných a  ojedinělých případech 
lze udělat z  tohoto opatření výjimku. Pokud je 
třeba vyřídit s  rodinou opatření nových dokla
dů, sociálněprávní věci a  podobně. Jestliže 
to zdravotní a  fyzický stav seniorů nebo poča
sí dovolují, mohou si vzít příbuzní své blízké 
na nezbytně nutnou dobu do sousední zahrady 
a vše s nimi vyřídit. Zároveň si je vedení léčebny 
dobře vědomé, že pro seniory je mnohem horší 
než ohrožení covidem19 odloučení od  ostat

ních a  rodiny. „V rámci koronavirové pandemie 
se nám povedlo udělat rozvody WiFi po celé lé
čebně, díky ‚záchrannému balíčku‘ radnice jsme 
nakoupili tablety a  notebooky, navíc od  1. čer
vence zde vzniklo nové pracovní místo aktivi
zační sestry, která spolu s  dalším personálem 
a  sociální pracovnicí pomáhá klientům aspoň 
tímto způsobem udržovat kontakt s  rodinou 
a okolním světem,“ říká ředitelka léčebny Marta 
Želízková. Rodiny mohou svým příbuzným nosit 
věci či dárky, ovšem ty jsou předávány bezkon
taktně prostřednictvím personálu. 
Změnil se i  režim v  samotné léčebně, zatímco 
na  jaře byla přísná karanténa a  klienti nemohli 
opouštět ani své pokoje, nyní se mohou setká
vat navzájem, popovídat si, udržovat sociální 
kontakt alespoň na patře. Funguje také jídelna, 
za  pěkného počasí mohou být klienti na  bal
konech. „Přísnější preventivní opatření jsme 
nasměrovali směrem k personálu, pro nějž byla 
zavedena různá opatření. Například každý, kdo 
se vracel z  dovolené nebo ze zahraničí, musel 
nejprve podstoupit PCR test, zda není covid po
zitivní. Výtěry jsme si dělali sami, byl k tomu vy
hrazený zadní vchod do léčebny a teprve po ne
gativním výsledku se mohli lidé vrátit do práce,“ 
popisuje paní ředitelka. Stejně tak lidé, kteří mezi 
seniory nemusí chodit – platí to od ředitelky až 
po další personál, se s nimi nepotkávají. Upustilo 
se i od velkých porad, spousta věcí se řeší tele
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fonicky nebo emailem. Cíl vedení léčebny je je
diný: zabránit proniknutí viru zvenku a vytvořit 
uvnitř budovy necovidové sterilní prostředí, aby 
klienti mohli co možná nejvíce dodržovat svůj 
obvyklý denní harmonogram. Noví klienti musí 
mít před příchodem negativní test a prvních de
set dnů tráví na karanténním pokoji, ty jsou zde 
dva – jeden pro ženy, druhý pro muže. 
Léčebna také zakoupila sterilizátory pro dezin
fekci prostředí, používají se hlavně tam, kde se 
shlukují klienti, tedy třeba v jídelně, a samozřej
mě se pravidelně dezinfikují všechny povrchy, 
ale to je standardní postup i v době nepande
mické. Mnohem lépe než na  jaře jsou na  tom 
s  osobními ochrannými prostředky, aktuálně 
mají zásoby na  tři až čtyři měsíce a  neustále 
je doplňují. V  léčebně je využijí téměř kdykoli, 
 stačí, aby přišla chřipková epidemie. „Musím 
 přiznat, že situace na trhu třeba s ústenkami je 
opravdu nepřehledná, proto si nejdříve nechá
vám od prodejců zaslat vzorek, ti seriózní s tím 
nemají problém, a  teprve poté objednávám,“ 
říká Marta Želízková. Tento postup se podle ní 
vyplácí: „Už jsme dostali roušky, které byly cí
tit po  chemických látkách, u  jiných se trhaly 
gumičky, respirátory bývají vhodné pro malé 
čínské obličeje a  nám netěsní,“ vyjmenovává 
časté nedostatky ochranných prostředků. Navíc 
dodává, že jejich cena během roku několikaná
sobně zdražila. Rozdíly však pokryjí mimo jiné 
z  dvouapůlmilionového příspěvku, který LDN 
dostala od radnice.   

KOMUNITNÍ SENIORSKÁ 
CENTRA BEZ VEŘEJNOSTI

Na  zhoršenou epidemiologickou situaci zarea
govala i pečovatelská služba. I tady se snaží pře

devším ochránit klienty před nákazou zvenku 
a  daří se jim to. K  předposlednímu zářijovému 
dni tady nezaznamenali žádného nakaženého 
z  řad svých zaměstnanců, kteří se pravidelně 
testují, ani z řad obyvatel domů s pečovatelskou 
službou. 
Od 22. září se opět uzavřela komunitní seniorská 
centra v  domech s  pečovatelskou službou pro 
veřejnost. Klientům domů jsou stále k dispozici, 
stejně jako bohoslužby. Ovšem za  dodržování 
předem daných hygienických pravidel, mezi 
něž patří hlavně nošení roušek, měření teploty 
a dodržování dvoumetrových rozestupů. 
Obyvatelé domů s  pečovatelskou službou nej
sou izolováni od svých rodin, nicméně aby 
lépe snášeli nastalou situaci, mohli si dopřát 
opět masáže s  příspěvkem radnice, ten letos 
pokryl celou cenu procedury, a  tak nemuseli 
přispívat ze svého. Využilo to 199 lidí.  Dále byli 
nízkopříjmoví senioři a  senioři v  DPS podpo
řeni poukázkami v  hodnotě jeden tisíc korun 
na  osobu. 
Ke  změně došlo i  u  nejžádanější služby, tedy 
rozvozu obědů. Pokud není nutné klientovi 
pomáhat s  podáváním jídla, jsou předávány 
bezkontaktně – tedy jídlonosiče se ponechají 
za dveřmi klienta a stejně tak jsou vyzvedávané. 
„Poslední srpnový a první zářijový den proběh
lo plošné testování zaměstnanců, zda nejsou 
covid pozitivní, a  u  všech byl výsledek nega
tivní,“ konstatuje ředitelka pečovatelské služby 
Lucie Trnková. Podle ní je to výsledek zavčasu 
přijatých opatření, stejně jako v  LDN i  v  pečo
vatelské službě všichni zaměstnanci po  návra
tu z dovolených podstoupili testování na covid 
a už od konce července se jim opět pravidelně 
měří teplota. Při práci používají respirátory od
povídající třídě FFP2, jednorázové roušky, ruka
vice, návleky a  v  případě potřeby štíty, obleky. 

Mají k  dispozici dostatek dezinfekce. „I  díky 
tomu jsme zatím nemuseli omezit poskytování 
 žádných úkonů pečovatelské služby a konají se 
také sociální šetření,“ dodává ředitelka pečova
telské služby. 

VE ŠKOLÁCH ZAČALY POČTY 
NAKAŽENÝCH KLESAT

Městská část Praha 6 zřizuje 15 základních a 33 
mateřských škol, kam dochází přes dvanáct tisíc 
dětí a žáků. K tomu je nutno přidat zaměstnan
ce, jak pedagogy, tak nepedagogické pracovní
ky, jichž jsou téměř dva tisíce. 
Již na  jaře proběhla distribuce roušek, respi
rátorů, rukavic, bezdotykových teploměrů, 
stojanů na  dezinfekce i  samotné dezinfekce. 
Zásoby ochranných pomůcek dovolily na pod
zim pokračovat ve  výdeji ochranných pomů
cek pro všechna školská zařízení. Ve  spoluprá
ci s  Odborem školství ÚMČ Praha 11 se mohli 
zaměstnanci základních a mateřských škol, kde 
se koronavirus vyskytl, nechat otestovat takzva
ným Rapid testem. Tuto možnost využila téměř 
stovka z nich.
Pokud se ve  třídním kolektivu objeví nákaza 
koronavirem covid19, celá místnost i  přilehlé 
společné prostory se okamžitě vydezinfikují. 
Nově se zkouší používat polymerová dezinfek
ce, která působí na povrchu dlouhodobě, elimi
nuje výskyt virů a bakterií a tím udržuje prostor 
delší dobu „čistý“. V současné době dezinfekční 
práce provádí specializované firmy. Zároveň 
však Praha 6 uvažuje o koupi těchto speciálních 
přístrojů k možné dezinfekci vlastními silami pro 
pravidelnou prevenci.
Povinnost nosit roušky ve  společných prosto
rách zavedla většina školských zařízení Prahy 6 
jako preventivní opatření již od začátku školní
ho roku, což se zpětně jeví jako prozíravé řešení. 
„Využíváme všechny možnosti, jak udržet školy 
a  školky otevřené. Aktuální situaci pravidelně 
konzultujeme s  vedením škol i  školek na  onli
ne poradách a všichni máme jeden cíl – učit, co 
nejdéle to půjde, ačkoli na distanční výuku jsme 
také připraveni,“ říká radní pro školství Marie Ku
bíková (ODS).
Jestliže se nakazí některý z  žáků nebo učitelů, 
jde do  karantény třída, nezavírá se celá ško
la. V  úterý 29. října bylo v  karanténě šest tříd 
ve čtyřech základních školách a jedno oddělení 
ve školkách. Ještě v polovině září to bylo mno
hem více – 21 tříd základních škol a tři odděle
ní škol mateřských. Z  původně 31 pozitivních 
zaměstnanců je nyní nemocných pouze 18, 
i  počet zaměstnanců v  karanténě klesl o  polo
vinu. „Lze tedy říci, že se prozatím daří zvládat 
druhou vlnu ve školách Prahy 6 poměrně úspěš
ně,“ konstatuje Marie Kubíková. Nejen základní 
školy, ale i  některé mateřské od  jara pracovaly 
na  sjednocení systému využívaného pro pří
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padnou distanční výuku a  proškolení pedago
gů v  metodách online výuky. Ta probíhala již 
během jarních měsíců a naše městská část byla 
hodnocena jako jedna z nejlepších v poskytnu
tém distančním vzdělávání.

POMOC SOCIÁLNĚ  
SLABÝM DĚTEM 

Zvláštní pomoc šla dětem v sociálně slabých ro
dinách a náhradní rodinné péči. Radnice uvolni
la jeden milion korun, z nichž byly kromě pomo
ci seniorům hrazeny příspěvky na tábory včetně 
těch příměstských, letní provoz MŠ. Tuto pod
poru získalo osmnáct dětí. Pracovnice odboru 
sociálních věcí vytipovaly sociálně slabé rodiny, 
kde by bylo vhodné podpořit školní online vý
uku dítěte darováním tabletu nebo je podpořit 
formou poukázky na nákup v hodnotě dva tisíce 
korun, popřípadě obojím. Celkem bylo takto ob
darováno 108 dětí. 

ÚLEVY PRO PODNIKATELE 
A NÁJEMNÍKY

Radnice se také snaží pomoci firmám a  spo
lečnostem podnikajícím v  Praze 6. Zastupitelé 
zozhodli o  poskytnutí slevy ve  výši 30 procent 
ze základního nájemného za pronájem nebyto
vých prostor, které spravuje šestková radnice, 
a to za období duben až červen letošního roku. 
Celkem takto Praha 6 vyhověla 140 žádostem 
o slevu z nájemného a podnikatelům odpustila 
přes tři miliony korun. Dalších 1,3 milionu ko

 EUC laboratoře, Veleslavínská 1/30, drive in
Pro indikované i samoplátce
Bez objednání
Provozní doba po–pá 8–12
http://rezervace.euclaboratore.cz  

 Ústřední vojenská nemocnice, U Vojenské 
nemocnice 1200, 
Pro indikované i samoplátce
Bez rezervace i s rezervací
Provozní doba po–pá 8–18, so–ne  
a svátek 8–16
https://www.reservio.cz/b/uvnpraha

 HC Genetics, Letiště Václava Havla, 
 Aviatická 
Pouze pro samoplátce
Provozní doba, denně 4–24
https://www.ghcgenetics.cz/covid/informa
celetiste/

 Synlab czech s. r. o., Bělohorská 39
Pro samoplátce
Provozní doba 12–14
Rezervace odberybelohorska@synlab.cz

V přípravě: 
Vítězné náměstí – pro pěší
Džbán – drivein

ODBĚROVÁ MÍSTA V PRAZE 6

DŮLEŽITÉ KONTAKTY
 1221 – bezplatná informační linka ke ko
ronaviru, pracovní dny od 8 do 19 hodin, 
o víkendu 9 do 16.30 hodin

 227 272 065 – hygienická stanice hlavní
ho města Prahy, denně od 8 do 18 h

 155 a 112 – zdravotnická záchranná 
služba, nonstop, volat pouze při obtížích 

run firmy ušetřily za odpuštěný místní poplatek 
za  užívání veřejného prostranství, tedy hlavně 
restauračních předzahrádek. Pomoc směřovala 
i  k  vlastníkům a  provozovatelům ubytovacích 
zařízení, jako jsou penziony, turistické ubytov
ny či kempy. Těmto zařízením je od 16. března 
do  konce letošního roku odpuštěn poplatek 
z pobytu. Na území Prahy 6 to činí asi šest mi
lionů korun. 
Přes dvacet milionů korun už vydala městská 
část na opatření v souvislosti s šířením nového 
typu koronaviru. Vesměs se jednalo o  nákup 
ochranných pomůcek a  dezinfekcí, hygienické 
potřeby pro sociálně slabé občany, tisky infor
mačních letáků, dezinfekce a  úklidy objektů 
v majetku městské části a mimořádné příspěvky 
pro organizace zřizované Prahou 6. Tyto výdaje 
budou pokračovat do konce roku, protože bude 

třeba nakoupit do  zásoby další ochranné po
můcky, generátory ozónu, dezinfekce a podob
ně, celkem asi deset milionů korun. 

FINANČNĚ POMOHLO 
HLAVNÍ MĚSTO

Na  opatření v  souvislosti s  šířením koronaviru 
již městská část Praha 6 vynaložila přes dvacet 
milionů korun. Vesměs šlo o  výdaje na  nákup 
ochranných pomůcek a  dezinfekcí, hygienické 
potřeby pro sociálně slabé občany, tisky infor
mačních letáků, dezinfekce a  úklidy objektů 
v majetku městské části a mimořádné příspěvky 
pro organizace zřizované Prahou 6. S dalšími vý
daji městská část počítá do  konce roku, neboť 
bude nutné nakoupit do zásoby další ochranné 
pomůcky, generátory ozónu, dezinfekce a  jiné.  
Praha 6 výdaje spojené s ochranou před korona
virem hradí z dotace od hlavního města, celkově 
jde o částku přes 31,5 milionu korun.
Hospodaření městské části tak mohlo skončit 
v  prvním pololetí s  přebytkem. Jak informo
val na  zářijovém zastupitelstvu místostarosta 
pro ekonomiku Jaromír Vaculík (TOP 09), úhrn 
příjmů za  1. pololetí letošního roku činil 450,5 
milionu, což je 52,57 % upraveného rozpočtu. 
Za stejnou dobu se vyčerpalo 398 milionů, tedy 
32,47 % upraveného rozpočtu. Hospodaře
ní Prahy 6 tedy skončilo s  přebytkem více než 
52 milionů korun. 
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PAVEL WEBER/ZELENÍ
 Naučili jsme se vést schůz
ky na dálku a šetříme tak po
honné hmoty i svůj čas.
 Opustili jsme nákupní cen
tra a  podporujeme obchůd
ky v okolí.
 Objevili jsme kola a  ko

loběžky jako dopravní prostředek do  práce 
a i do škol.
 Nastydlí kolegové pochopili, že mají zůstat 
doma místo kašlání v práci.
 Centrum Prahy dostalo šanci najít udržitelný 
model turismu. Bez AirBnB, bez pivních kol, bez 
matrjošek, bez vizuálního smogu.
 Kancelářské multiplexy, které dosud rostly 
jako houby po dešti, se vyprázdnily, firmy zmen
šují či podnajímají své prostory, stavět nové je 
nesmysl.
 Muži si z home office opět připomněli, co ob
náší péče o domácnost a děti.
 Zjistili jsme nezprostředkovaně, kdo učí naše 
děti. Občas s úlevou, občas s hrůzou. 
 Smysl ztratila debata, zda novou přistávací 
dráhou blíže k Praze 6 zvojnásobit počet cestují
cích na letišti Václava Havla.
 Zjistili jsme po  mnoha a  mnoha letech, jak 
nádherné máme centrum Prahy.
Kéž ta hrůza brzy skončí, těch pár pozitiv si ale 
zapamatujme. Z  každé krize můžeme vyjít sil
nější. Kéž by.

MARIE KUBÍKOVÁ/ODS
Rok 2020 bude v  historii 
označován zřejmě jako „rok 
covidový“. Když se zamys
lím nad tím, co nás naučil, 
tak musím vyzdvihnout tři 
schopnosti: „komunikace, 
spolupráce a  pokora“. Byl 

a  stále je pro všechny z  nás velkou zkouškou 
a dovolím si tvrdit, že pro naše školy a školky, je
jich ředitele a pedagogy zkouškou z nejtěžších. 
Myslím, že stejně mohu mluvit i o zdravotnících, 
pečovatelkách či podnikatelích. Ve školství se se
tkáváme se situacemi, které jsme nikdy předtím 
nezažili. Čelili jsme spolu řadě problémů, o kte
rých se nám v  předešlých letech ani nezdálo, 
zavíráme školy, zavádíme karanténní opatření, 
učíme online. Avšak jsem přesvědčená o tom, že 
naše školy a jejich lidé v této zkoušce zatím ob
stáli na výbornou a i budoucí nástrahy bezpeč
ně překonají. Jsme totiž poučeni, naše schop
nost reagovat na  změnu situace se významně 
zvýšila, máme připravené různé scénáře, již nyní 
existují přesné rozvrhy případné online výuky, 
snažíme se ale zejména udržet školy otevřené. 
Máme komunikační skupiny na sociálních sítích, 
jsme stále ve spojení. Společnost komunikačně 
zrychlila a naučila se pracovat jinak. To je zkuše
nost, kterou nám již nikdo nevezme.

ONDŘEJ CHRÁST/PIRÁTI 
Krize nám ukázala, že máme 
město plné progresivních 
a  moderních lidí, kteří se 
nebojí výzev a  dokážou si 
poradit, restaurace i  větši
na podnikatelů se dokázali 
adaptovat na  výbornou. Vý

razně horší je to však s naším vedením radnice, 
kde zamrzli hluboko v  minulosti a  nedokázali 
v  září uspořádat zasedání zastupitelstva online 
nebo hybridně, jak ostatně je běžné v této krizi 
na  Magistrátu, EU či v  mnoha městech. Ohro
zili tak zdraví a  životy svých kolegů zastupitelů 
i  úředníků, protože v  těch dnech rostoucí křiv
ka téměř 3000 případů nákazy denně (!) oprav
du nepřeje hromadnému scházení cca 100 lidí 
na  12 hodin v  kuse, v  téměř nevětraném sále. 
Také podivné prodlužování smluv v  nouzovém 
stavu nebo zbrklé tlačení kontroverzní zakázek 
na údržbu zeleně, když její rozdělení by přineslo 
úspory desítek milionů, nesvědčí o tom, že by se 
kdokoliv z vedení cokoliv naučil, a už vůbec ne 
poučil. A to je velká škoda, protože nás evident
ně čekají těžké časy a vyhození desítek milionů 
oknem nás bude hodně mrzet.

TAŤÁNA KLÍČOVÁ/ANO 
Já bych nepoužila minulý 
čas, ale spíš přítomný a  bu
doucí. Učit se musíme teď 
a  budeme i  nadále. Právě 
nové a neznámé situace a je
jich řešení jsou příležitostí 
k  vývoji a  růstu, k  realizaci 

změn a také k pokoře a zastavení. Trénujme tedy 
obezřetnost, prozíravost, flexibilitu a  efektivní 
rozhodování na podkladě zdravého rozumu, od
povědnosti a empatie. Nedívejme se na situaci 
černobíle, ani přes růžové brýle, ale snažme se 
vidět celým spektrem. Není pochyb, že tato si
tuace postihla a zasáhla každého, a  také v celé 
společnosti. Mnoho lidí přišlo o práci a jiní se do
slova ani nezastaví. Mnoho z nás muselo změnit 
své zvyklosti, ale také zažíváme krásné pocity 
obdarování, pomoci a nezištnosti. Nebylo, není 
a nebude to vůbec jednoduché, budeme se mu
set stále něco učit, kultivovat své postoje a hod
notové preference. Připomeňme si slova Malého 
prince „správně vidíme jen srdcem“ a  usmívej
me se na sebe očima i nad rouškou. 

IVETA BORSKÁ/STAN
Obecně snad větší ohle
duplnosti a  schopnosti si 
pomáhat, naučila nás lépe 
komunikovat online. Nau
čili jsme se vnímat potřeby 
našich sousedů a  asi být 
vstřícnější a  mnozí přehod

notili své priority. Teprve nyní a v době dalších 
„vln“ oceníme trénink ze začátků epidemie, kdy 
jsme si v situaci, se kterou jsme neměli podob
nou zkušenost, museli poradit i cestou pokusů 
a  omylů. „Výuka“ to byla více než užitečná, ze
jména když se chaos z nejvyšších státních míst 
neomylně opakuje. Praha 6 zvládla zorganizo
vat potřebnou pomoc, dobrovolníky i  své pro
fesionální sociální služby, zajistila spolupráci 
s těmi, kteří aktivně pomohli. Máme tak jistotu, 
že se Praha 6 dokáže postarat o  své potřebné 
a nejvíce ohrožené i v době, která bude v mno
ha ohledech složitější a náročnější. A doufám, že 
nás koronakrize naučila držet „nervy na  uzdě“, 
spoléhat na  vlastní síly, nepanikařit z „korona“ 
čísel a nepodléhat „blbým náladám“.

Co nás naučila koronakrize v Praze 6?
MARIÁN HOŠEK/ 
KDU-ČSL
Náhlý vpád viru s  nepředví
datelným chováním postavil 
svět před otázku, jaká učinit 
opatření. Po  zkušenostech 
v  Itálii reagovala Praha 6 
okamžitě, dříve, než byl vy

hlášen nouzový stav, s  vědomím, že se vrací 
rodiny z  dovolených právě odtud. Prvním po
učením tedy je nečekat a  konat. Postupně se 
rozvinula vlna pomoci, hlásili se dobrovolníci, 
kteří se užitečně zapojovali při pomoci senio
rům, starším a  potřebným lidem, sousedům, 
rodinám s dětmi… Přidaly se místní komunity, 
farní společenství, spolky nebo neziskovky vše
ho druhu, ale i instituce, jakými je ČVUT, Letiště 
Václava Havla. Společnost se na  několik týdnů 
semkla a poznání, že v těžkých časech se najde 
dostatek obětavých lidí, je dobrou zprávou pro 
všechny. Dalo by se říct, že nám korona připo
mněla biblické „vidět bližního svého“. Objevili se 
i tací, kteří chtěli z krize těžit, to bohužel provází 
podobné situace. Krize nám možná také otevře
la oči a ukázala, čeho si ve shonu všedního dne 
nevšímáme – Prahu bez turistů v celé své kráse. 
Posledním poznáním je, že si náš život nemůže
me naplánovat jako jízdní řád a že musíme čelit 
i situacím, které prověří naše vztahy a postoje.
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TŘEM OSOBNOSTEM SPOJENÝM S PRAHOU 6 UDĚLIL 
STAROSTA ONDŘEJ KOLÁŘ ČESTNÁ OBČANSTVÍ. PŘEDÁ-
NY BYLY TAKÉ DVĚ CENY MĚSTSKÉ ČÁSTI. SLAVNOSTNÍ 
CEREMONIÁL SE KONAL VE VILLE PELLÉ V PÁTEK 4. ZÁŘÍ, 
PŘESNĚ 100 LET OD VZNIKU MĚSTSKÉ ČÁSTI PRAHA 6.
„Sto let je bezpochyby úctyhodný kus historie. Praha 6 si v rámci hlavního 
města velice rychle vybudovala postavení dobrého místa pro život, a to zá
sluhou kvalitní samosprávy a pracovitosti svých občanů. Je pro nás velký 
závazek, abychom na  tento odkaz navázali a  také budoucím generacím 
přenechali Prahu 6 ve vynikajícím stavu,“ řekl na slavnostním ceremoniálu 
starosta Prahy 6 Ondřej Kolář (TOP 09).

ČESTNÍ OBČANÉ

Stanislav Kolíbal
(*11. prosince 1925)
Stanislav Kolíbal je známý nejen svými sochami – objekty, scénografií, ar
chitektonickým řešením výstav, kresbami a grafikou, ale také knižní ilustrací 

včetně prací pro dětské knihy. Mezi jeho nejznámější díla patří například 
reliéfní zeď Československého velvyslanectví v Londýně či pankrácké před
mostí Nuselského mostu. V  roce 1965 byla jeho socha Stůl vybrána Gug
genheimovým muzeem. Od  roku 1970 nesměl vystavovat, a  tak se jeho 
ateliér v Praze 6 stal výstavní síní. V letech 1990–1993 působil jako profesor 
na  Akademii výtvarných umění v  Praze v  ateliéru Socha – instalace. Jako 
materiál rád používal sádru. V říjnu 2005 převzal Stanislav Kolíbal od prezi
denta Václava Klause státní vyznamenání, medaili Za zásluhy. V roce 2008 
se stal laureátem Ceny Ministerstva kultury za přínos v oblasti výtvarného 
umění.

Oskar Fischer, in memoriam  
(12. dubna 1876 až 28. února 1942)
Vědec, psychiatr a neuropatolog Oskar Fischer zahájil svou kariéru na ka
tedře patologie Německé univerzity v  Praze. Ve  30. letech vedl se svým 
společníkem Leo Kosákem úspěšné psychiatrické sanatorium ve  Velesla
víně. Mezi jeho pacienty patřila například Charlotte Masaryková. Fischer 

byl členem Pražské neuropatologické školy, která 
studovala demenci prostřednictvím empirických 
zkoumání a soupeřila s mnichovskou školou Emi
la Kraepelina, ve  které pracoval Alois Alzheimer. 
Vzájemné soupeření vedlo nakonec i k  tomu, že 
psychiatr Kraepelin ve své publikaci z roku 1910 

onemocnění označil jako Alzheimerovu chorobu. Fischer ovšem ve stejném 
roce popsal hlavní příznaky tohoto onemocnění, a navíc je doložil i na vět
ším počtu případů. Jeho objev ale upadl v zapomenutí – kvůli vyhroceným 
národnostním sporům, antisemitismu i  konkurenci mezi neuropatology. 
Roku 1941 zatklo Oskara Fischera gestapo a  uvěznilo ho v  Ghettu Tere
zín, kde také zemřel. Trvalo sto let, než byl vědecký odkaz Oskara Fische
ra  znovu objeven. Roku 2019 byla podle něj pojmenována vědecká cena 
za  nejlepší syntetizující studii o  Alzheimerově chorobě, dotovaná čtyřmi 
miliony dolarů.

Richard Ferdinand Podzemný, in memoriam  
(16. března 1907 až 17. ledna 1987)
Architekt Richard Ferdinand Podzemný v letech 1926 až 1931 studoval pod 
vedením Pavla Janáka architekturu na Vysoké škole uměleckoprůmyslové 
v  Praze. Poté pracoval v  Janákově ateliéru a  v  roce 1935 si založil vlastní 

architektonickou kancelář. Od roku 1950 působil 
v  Pražském projektovém ústavu. Richard Pod
zemný vyšel z  funkcionalismu, dokázal propojit 
okolní krajinu s architekturou do  jednoho celku. 
Důkazem je třeba plavecký stadion v Podolí, kte

Čestní občané 2020

Čestné občanství pro 
architekta Podzemného 
přijala dcera Radana 
Hamšíková.

Čestné občanství pro 
architekta O. Fischera 

převzali Michal Zika 
a Zuzana Hnátková.
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rý je jedním z jeho vrcholných děl. S architekty Václavem Hilským, Antoní
nem Tenzrem a  Františkem Markem navrhl novou výstavbu Lidic, zvítězil 
v soutěži na projekt divadla pro Valašské Meziříčí nebo na úpravu hřbitova 
ve Valašském Meziříčí. Bohužel většina těchto vítězných projektů zůstala 
nerealizována. V Praze 6 však slouží dvě jeho stavby: Skleněný palác patří 
k nejkvalitnějším bytovým stavbám postaveným před 2. světovou válkou. 
Je také autorem Polikliniky Pod Marjánkou. Vystavoval doma i v zahraničí, 
za své práce získal celou řadu ocenění, například čestné uznání v Miláně 
nebo v Bruselu.

CENA MĚSTSKÉ ČÁSTI 

Pavel Krchov
(*12. července 1948)
Kronikář Prahy 6 a  vydavatel časopisu Břevnovan studoval žurnalistiku 
na Univerzitě Karlově, ale z politických důvodů ho vyloučili. Po revoluci byl 
rehabilitován a studia dokončil. V době normalizace pracoval jako posuno
vač v železniční stanici v Hostivici, kde také začal vydávat oblíbený místní 
časopis Lokálka a později spolupracoval s Hostivickým měsíčníkem. Odtud 
nabyté zkušenosti posléze zúročil v Břevnovanu, časopise, jehož první číslo 
vyšlo už v roce 1888. Po sametové revoluci se stal jedním z mluvčích Ob
čanského fóra v Břevnově, poté se stal zdejším zakládajícím členem ODS. 
V březnu 1990 pak obnovil vydávání časopisu Břevnovan a stal se jeho hlav
ním vydavatelem i redaktorem. V roce 1992 Pavel Krchov inicioval a podílel 
se na obnovení břevnovského živnostenského spolku a připravuje pro něj 
Břevnovské posvícení a masopust. Spolupodílí se na vydávání almanachů, 
výsadbě stromů a  jiných společenských akcích. Byl také místopředsedou 
Sdružení Banát a vydával stejnojmenný čtvrtletník. Zorganizoval i dvě au
torské putovní fotografické výstavy po školách v Praze 6 o životě krajanů 
v Rumunsku. Pavel Krchov je také spoluautorem odborných publikací o dě
jinách Břevnova.

Tým vědců ČVUT
za přínos během pandemie covid-19
ČVUT patří k největším a nejstarším technickým vysokým školám v Evro
pě. V současné době má osm fakult a studuje na ní přes 18 000 studentů. 
Vědci a studenti Katedry počítačů Fakulty elektrotechnické ČVUT ve spo
lupráci s Českým institutem informatiky, robotiky a kybernetiky s dalšími 
institucemi se zasloužili o automatizaci testování vzorků covidu19. V ob
dobí pandemie této choroby vyvinuli algoritmus, který nemocničním pi

petovacím robotům umožňuje rychlou a bezpečnou manipulaci se vzorky 
tak, aby nedošlo k jejich vzájemné kontaminaci. Jejich zapojení umožňu
je využít nově vyvíjené testovací sety a může mít zásadní vliv na proces 
testování. Úspěšně tak nahrazuje práci laborantů, kteří díky tomu získají 
prostor na  vykonávání dalších činností spojených s  bojem proti korona
viru. Na Fakultě elektrotechnické ale také vznikl postup na domácí 3D tisk 
ochranných masek, které umí zachytit viry. ČVUT dále během pandemie 
vyrábělo ještě celoobličejové masky s nejvyšší ochranou FFP3 pro zdravot
níky, na jejichž vzniku a výrobě se podílela i iniciativa COVID19CZ a dob
rovolníci z  farnosti Bubeneč. A  přispělo i  výrobou vlastní dezinfekce, tu 
mimo jiné dodávalo integrovanému záchrannému systému, městské části  
Praha 6, PrazeSuchdol, farnosti v  Praze 6, Národní technické knihovně 
a Horské službě ČR. 

Cenu městské části 
od starosty Ondřeje Koláře 

převzal Vojtěch Petráček.

Nová podoba ocenění
Čestní občané a  držitelé Ceny městské části získali jako první nové 
ocenění, které tvoří plaketa nesoucí reliéf koně – pro čestná občanství 
je v provedení starobronz, pro Cenu městské části starostříbrná. Ta je 
spolu s čestným glejtem na třímilimetrové podložce vložena do tma
vomodrého pouzdra se znakem Prahy 6. Autorem grafického návrhu 
je výtvarník Jan Dvořák a plakety akademický sochař Michal Gabriel, 
vyražena byla v mincovně Miroslava Votočka. 



OSLAVY 100 LET PRAHY 6

DNE 4. ZÁŘÍ 1920, TEDY PŘED STO LETY, VEŠEL V PLATNOST ZÁKON, NA JE-
HOŽ ZÁKLADĚ SE OBCE BŘEVNOV, BUBENEČ, DEJVICE, STŘEŠOVICE, LIBOC, 
VOKOVICE, VELESLAVÍN A SEDLEC SPOJILY DO JEDNOHO CELKU A STALY 
SOUČÁSTÍ HLAVNÍHO MĚSTA. PRAHA 6 VNÍMÁ TENTO DEN JAKO SYMBOLIC-
KÉ DATUM SVÉHO VZNIKU.
Oslavy 100 let Prahy 6 začaly v Letním kině u Keplera projekcí filmů tematicky svázaných s Prahou 6. 
Součástí oslav stoleté Prahy 6 bylo předání čestných občanství a Cen městské části Praha 6, po nichž 
následoval večerní koncert Symfonického orchestru FOK v Národní technické knihovně, sobotní Fes
tival malých pivovarů na Trzích na Kulaťáku, šermířský Turnaj králů v parku Maxe van der Stoela nebo 
závod dětí v rámci Běhu dobré vůle – Nadace Olgy Havlové v oboře Hvězda. 
Jako překvapení se Pražanům zjevil na Vítězném náměstí asi třímetrový meteorit vážící přibližně tři 
tuny. Pochází z dílny sochaře Michala Gabriela, který jej na oslavy 100. výročí městské části zdarma 
zapůjčil. 

Oslavy 100 let Prahy 6 ve fotografiích 

Partneři z německého Bayreuthu opět nabí
zeli na Festivalu malých pivovarů pšeničné 

pivo, doprovázel je J. Lacina (druhý zprava), 
hosté se rozhodli částkou 10 tisíc korun 

podpořit Denní stacionář Paprsek.

Na projekci filmů o Praze 6 přišel 
ke Keplerovi i režisér Jan Hřebejk. 

Třímetrový meteorit se objevil na Kulaťáku. 
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Symfonický orchestr FOK vystoupil 
v Národní technické knihovně.

Dva dny probíhal 
v parku Maxe van 

der Stoela šermířský 
Turnaj králů. 

Součástí oslav byl i dětský závod Běhu dobré vůle.
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KOUPALIŠTĚ PETYNKA LETOS 
ZAHÁJILO SEZONU 17. ČERVENCE, 
TEDY SKORO PŘESNĚ V POLOVINĚ 
OBVYKLÉ OTEVÍRACÍ DOBY. PŘESTO 
HO ZA DVA A PŮL MĚSÍCE, DO KON-
CE ZÁŘÍ, NAVŠTÍVILO 65 TISÍC 
LIDÍ. LONI PŘIŠLO ZA PĚT MĚSÍCŮ 
110 000 NÁVŠTĚVNÍKŮ. 

Koupaliště má za sebou úspěšnou sezonu, ačko
li okolnosti pro provoz zpočátku nebyly ideální, 
a  to hlavně kvůli anticovidovým opatřením. 
Nařízení vlády omezilo počet lidí při venkovních 
akcích na tisíc a více jich nesmělo ani na Petyn
ku, ačkoli kapacita areálu činí 1600 míst. Jaká je 
obsazenost areálu, lidé viděli online na  webo
vých stránkách koupaliště, byloli plno, mnozí 
se sem ani nevydali. Stop stav byl totiž během 
letošní půlsezony vyhlášený patnáctkrát, v  mi
nulosti v  průměru pětkrát za  léto. „Je pravda, 
že koupání v  druhé polovině léta přálo krásné 
teplé počasí a zhoršující se pandemická situace 
 donutila mnohé rodiny zůstat v Praze,“ konsta
tuje místostarosta pro sport a volný čas Jan La
cina (STAN). 

Bazény v nerezu 
Koronavirová pandemie také způsobila zpoždě
ní rekonstrukce areálu. Fólie v hlavním bazénu 
už dosluhovala a bylo nutné ji vyměnit. Radni
ce a  také provozovatel, společnost SNEO, stály 
před rozhodnutím, zda zvolit opět plastovou 
fólii, nebo nerezový obklad. „Zvítězila druhá 
varianta, hlavně díky delší životnosti – výrobce 
uvádí minimálně dvacet let, nerez je prakticky 
nezničitelný. Navíc tento materiál už několik let 
bez problémů funguje i v dětském brouzdališti,“ 

vysvětluje radní pro investice Zdeněk Hořánek 
(STAN). Vysoutěžená firma však odebírala ma
teriál z Itálie a uzavřené hranice kvůli covidu19 
dodávku a tím i celou rekonstrukci zpozdily. Ne
rezovou výstelku dostal i dojezdový bazén u to
bogánu, navíc se zhruba o jednu třetinu zvětšil, 
a také vstupní bazénky na mytí nohou. Všechny 
nádrže na  Petynce jsou už nyní s  nerezovým 
vnitřkem. Během uzavření areálu pak probíha
ly i další úpravy – třeba se zatravnilo antukové 
hřiště, čímž se rozšířila kapacita opalovací plo
chy, což se osvědčilo zvlášť letos, kdy bylo třeba 
dodržovat doporučené rozestupy mezi návštěv
níky. Velká rekonstrukce proběhla v  šatnách 
a  sprchách, kde se pokládala nová dlažba, ob
klady, podhledy, komplet se měnilo celé sanitár

AŽ DO KONCE ŘÍJNA LZE V PÍSECKÉ 
BRÁNĚ NAVŠTÍVIT VÝSTAVU OLYM-
PIJSKÉ STOLETÍ 1920–2020. 

Provede návštěvníky historií pomocí sportov
ních příběhů našich olympioniků za  posled
ních 100 let, a  také plakátů z  letních olympij
ských her, které jsou pro každou olympiádu 
jedinečné. 
„Při olympiádě prezentují ze sebe pořadatelské 
země to nejlepší, a také jedinečný vizuální styl, 
který kombinuje specifika dané země a  záro
veň být kosmopolitní a  nadnárodní,“ uvedl při 
zahájení výstavy Alexandr Kliment za představi
tele Českého olympijského výboru. Výstava se 

koná v  roce, kdy by olympijské století završily 
olympijské hry v Tokiu, ty jsou ale kvůli pande
mii posunuté. „Mezinárodní olympijský výbor 
je posunul o rok, aby neochudil jednu generaci 
sportovců o jejich sportovní vrchol, a ani jejich 

fanoušky. Coubertinovské heslo tak můžeme 
volně parafrázovat, že nemusíme vyhrát, ale 
musíme čestně a ze všech sil bojovat. A na kaž
dém panelu je jeden takový příběh o čestném 
boji ze všech sil,“ dodal. „Aktuální výstava, stejně 
jako ostatní, které v tomto kontextu připravuje
me, naplňují veřejnoprávní poslání informovat, 
vzdělávat a bavit. Ať vás stejně jako mne i do
jme, neboť dojetí je něco, co ke  sportu neod
myslitelně patří,“ dodal směrem k návštěvníkům 
místostarosta pro kulturu, sport a volný čas Jan 
Lacina. Výstavu připravil plukovník Michal Buri
an z Vojenského výstavu, který ji věnoval také 
 trenérům, kterým vděčíme za výchovu sportov
ců. Slavnostního zahájení výstavy se zúčastnili 
olympionici Imrich Bugár a  Martin Doktor, je
jichž příběh naleznete na  výstavě, a medailistka 
zimní olympiády Eva Samková. 

Úspěšná půlsezona na Petynce

Olympijské století

ní vybavení plus další drobné inovace. Do dět
ské části přibyly nové čtyřkolky a pingpongové 
stoly. Letos se v areálu objevily i další popelnice 
na tříděný odpad. 

Krytá Petynka
Ačkoli většina venkovních koupališť ukončila 
sezonu v srpnu, Petynka fungovala ještě v září, 
to už ale bývá její provoz ztrátový. Napravit 
se to dá jediným způsobem, a  to zavedením 
celoročního provozu, a  tedy stavbou krytého 
bazénu. Radnice s  ní stále počítá. Kvůli odvo
lání souseda však dochází ke komplikaci se zís
káním územního rozhodnutí. Vedení městské 
části nyní řeší problém s investorem, který chce 
v sousedství stavět polyfunkční dům. „Součas
nou situaci lze charakterizovat asi tak, že pokud 
radnice nedá souhlasné stanovisko ke  stavbě 
tohoto domu – a  radnice má o něm velké po

Dvojnásobný olympijský vítěz v rychlostní kanoisti
ce Martin Doktor
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chybnosti – investor se bude odvolávat a bloko
vat krytý bazén na Petynce,“ vysvětluje konflikt 
místostarosta pro územní rozvoj Jakub Stárek 
(ODS). Předmětem sporu je pozemek, kde je 
nyní parkovací plocha pro koupaliště. Pro kaž
dý projekt je dán koeficient zeleně, který udává 
nezbytné množství zeleně v rámci záměru. Tuto 
zeleň umisťuje investor právě místo parkoviš
tě. Proto radnice projekt na  dostavbu Petynky 
dopracovává s tím, že bude řešit parkovací ka

pacity zcela nezávisle na sousedním pozemku, 
a  záměrem polyfunkčního domu. Nyní se pra
cuje na konečné podobě krytého bazénu, kde 
musí existovat zdravý poměr mezi funkčností 
a cenou. Je v zájmu všech vybudovat moderní 
a praktický areál s ná ležitým vybavením, který 
se však vejde do předem stanoveného cenové
ho limitu. „Petynka si zaslouží projednání s ve
řejností a respektovanou architektonickou sou
těž, toto není projekt na jedno volební období,“ 

říká k  budoucnosti krytého bazénu zastupitel 
za Zelené Pavel Weber. Podle něj už bylo dost 
různých studií a nápadů: „Od surfové vlny, přes 
biotopové koupaliště, zimní kluziště s restaura
cí až po  saunový svět. Společným jmenovate
lem všech nápadů je to, že nový radní zahodí 
předchozí práci a přijde s novým nápadem.“
Zatímco o  podobě nové Petynky se diskutuje, 
všichni se shodují na tom, že Praha 6 jako stoti
sícová městská část si krytý bazén zaslouží.

INZERCE



ŠKOLST VÍ

V ÚTERÝ 1. ZÁŘÍ ZAČALA POVINNÁ ŠKOLNÍ DOCHÁZKA 
1033 PRVŇÁKŮM. CELKEM ZÁKLADNÍ ŠKOLY ZŘIZOVANÉ 
MĚSTSKOU ČÁSTÍ NAVŠTĚVUJE V TOMTO ŠKOLNÍM ROCE 
9200 ŽÁKŮ. KAPACITA MATEŘSKÝCH ŠKOL, KAM MŮŽE 
BÝT PŘIJATO 2971 DĚTÍ, JE STABILNĚ NAPLNĚNÁ, AČKO-
LI BĚHEM ZÁŘÍ SE NA POSLEDNÍ VOLNÁ MÍSTA PŘIJÍMA-
LY I DĚTI MLADŠÍ TŘÍ LET. 

První školní den 

První školní den dětem na ZŠ Emy 
Destinnové a ZŠ Bílá rozveselili Spejbl 

s Hurvínkem. 

A také radní pro školství Marie Kubíková (ODS, druhá 
zleva), která všem popřála úspěšný a co nejplynulejší 

školní rok s minimem omezení. 

IN
ZE

RC
E
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Připravila: Magdaléna Krajmerová  
foto: archiv Jakuba Seidlera

ÚKOLEM HLAVNÍHO EKONOMA 
V BANCE – TUTO POZICI JAKUB 
SEIDLER V SOUČASNOSTI VYKONÁ-
VÁ – JE SHROMAŽĎOVAT CO NEJVÍ-
CE INFORMACÍ, ABY ŠLO NA JEJICH 
ZÁKLADĚ FORMULOVAT VÝHLED, 
KTERÝ SE VYPLNÍ SPÍŠ NEŽ JINÝ. 
„JENŽE PAK PŘIJDE BEZPRECEDENTNÍ 
SITUACE A VELKÁ KRIZE JAKO TEĎ, 
A SKORO NIC NEPLATÍ. NAVÍC NIKDO 
NEVÍ, JAK DLOUHO TO BUDE TRVAT, 
COŽ JE NA TOM NEJHORŠÍ,“ KOMEN-
TUJE SOUČASNOU SITUACI ZNÁMÝ 
 EKONOM. 

Jaký byl váš půlrok s koronou? 
Náročný, asi jako pro každého. Situace byla 
složitá, i z pohledu ekonoma, neboť se rozhod
nutí měnila ze dne na den, vyvolávala spoustu 
otázek od  klientů i  kolegů z  banky. Rozhodně 
je to situace, kterou jsme ještě nezažili, krize 
v předešlých dekádách vypadaly jinak. Všechny 
 překvapila rychlost, s níž se začala ekonomická 
situace zhoršovat, protože se musela celá eko
nomika zavřít. 

Jak se změnily vaše pracovní zvyky a  návy-
ky? Pracoval jste z domova? 
Pracovali jsme z domova hodně, zhruba od po
loviny března se většina pozic v bance přesunu

la na home office. Jen některé pozice, u kterých 
nešlo agendu přesunout, mohly chodit do kan
celáří, ale to byla skutečně jen minorita. Ten pře
chod však proběhl rychleji a  jednodušeji, než 
jsem čekal, dokázali jsme se ve firmě přizpůso
bit. A když už bych musel hledat na koronakrizi 
nějaká pozitiva, bude to právě toto. Co vypadalo 
před krizí jako nemožné a komplikované, najed
nou šlo. Práce z domova je toho příkladem.

Podle informací z  médií i  lidé, kteří do  té 
doby platili v hotovosti a chodili na pobočky, 
začali používat karty a online bankovnictví. 
Posunul se tedy i  bankovní sektor rychleji 
dopředu? 
Myslím si, že krize posunula celou digitální sfé
ru kupředu. A nejen co se týká plateb kartami, 
protože Češi všeobecně z  mezinárodního po
hledu patří mezi ty, kdo se jimi nebojí platit. Ten 
poměr plateb kartou je u nás vysoký, a ještě se 
zvedl, patrně i z důvodu doporučení vyhýbat se 
platbám v hotovosti kvůli možné nákaze. Zvýšil 
se i  nákup přes internet, v  některých měsících 
až o padesát procent. Posun směrem online se 
tady skutečně stal a mohl by vydržet i v době, až 
bude koronakrize za námi. 

Nejste asi jediný, koho to pozitivně překvapi-
lo. Co vás ale na té situaci nejvíc štvalo?
Asi bych neřekl štvalo, spíš negativně překvapi
lo. A  to jak rychle se musela ekonomika zavřít, 
nejen v Čechách, ale i celosvětově. Dopad na ni 
byl silnější, než jsem očekával, a také dlouhodo
bější. Že se v Číně šíří virus, se vědělo už od led
na. Ale že dokáže tak náhle přijít do zbytku světa 
a  způsobí tak výrazné problémy, jsem – abych 
pravdu řekl – nečekal. Jako hodně dalších lidí. 
Také se bohužel ukázalo, že to nebude otázka 
jen několika měsíců.

Musela se ekonomika opravu zavřít? Třeba 
ve Švédsku to neudělali.
Obávám se, že tohle zatím nejsem schopen říct. 
Není to otázka jen na  ekonoma, bylo by třeba 
se zeptat i epidemiologů. Dle názorů epidemi
ologů jsme věděli v té době o novém viru mno
hem méně, bylo proto vhodné být více opatrní, 
a tudíž i restriktivní z pohledu ekonomiky.  Nyní 
se zdá, že nemusíme ekonomiku zase celou za
vírat, ačkoli čísla nakažených jsou výrazně vyšší 
než na jaře. Virus tady s námi asi nějakou dobu 
bude a opětovné plošné zavírání ekonomiky by 
růst nákazy jen oddálilo. Je však stále potřeba 
dbát na  to, aby se nezahltil zdravotní systém, 
v tom zůstává situace obdobná nyní i na jaře.

Jak moc zničila nebo očistila naši ekonomiku? 
Řada odvětví hodně postižená koronakrizí stá
le čeká, že se situace zlepší. Nejvíc zasažený je 
samozřejmě sektor cestovního ruchu, ubyto
vání, stravování. Na  konci července byly tržby 
v ubytování stále jen poloviční než před rokem, 

NA KORONAKRIZI 
NAJDEME I DOBRÉ VĚCI

Ekonom 
Jakub Seidler
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ropských zemí, nejen Německo.  Výrazně bude 
muset také zvýšit investice do infrastruktury pro 
elektromobily, aby se domácnosti a firmy nebá

ROZHOVOR

i přesto, že hodně Čechů letos preferovalo do
volenou v tuzemsku a řada hotelů na některých 
místech hlásila plné kapacity. Ovšem třeba ty 
v  Praze jsou zaměřené na  zahraniční klientelu 
a  nebyly schopné výpadky kompenzovat. Je 
to sektor, který se bude stále výrazně potýkat 
s problémy. Některá odvětví tak pravděpodob
ně budou muset projít výraznější změnou, pro
tože svět bude nějakou dobu jiný. 

Spousta lidí a podniků se v této situaci obra-
cela na stát a doufala, že jim pomůže. Bylo to 
správné?
To, že vám stát pomůže v akutní fázi, kdy vám vy
padnou všechny tržby a nastane bezprecedent
ní situace, je bezpochyby v  pořádku. Všichni 
doufali, že krize bude otázka jen několika měsí
ců nebo čtvrtletí, pak bylo logické, aby stát po
mohl. Některé programy byly zdařilé méně, jiné 
více, o tom se namluvilo hodně a je zbytečné to 
opakovat. Programy Antivirus na zachování za
městnanosti podniky využívají poměrně hojně, 
a  ačkoli nejsou také stoprocentně ideální, tak 
určitě pomáhají, protože míra nezaměstnanosti 
se zvýšila jen málo. Nyní budou sice programy 
Antivirus postupně ukončovány, zavede se však 
trochu jiná forma podpory zvaná „kurzarbeit“. To 
by mělo růst nezaměstnanosti opět brzdit.
 
A co vize, že se nyní z krize proinvestujeme? 
Investice pomohou, ale nikoli se z krize dostat, 
ale zmírnit její dopad. Nicméně problém je, že 
u investičních projektů trvá dlouho, než se při
praví, a  i  pokud bychom nyní věnovali daleko 
více finančních prostředků na  investice, tak 
v  průběhu letošního roku jsme jich schopni 
zrea lizovat jen omezené množství. 

Pokud by chtěl stát pomoci ekonomice hned, 
kam by je měl směřovat? 
Hned je problém, protože k  tomu potřebujete 
mít projekty, a ty nemáme. Stále platí to tolikrát 
opakované, že nemáme dokončenou infrastruk
turu dálnic a železnic, to představuje stále vel
ký prostor, jak pomáhat ekonomice. A bude to 
platit ještě dlouhou dobu. Lze najít ale i  další 
potřebné investice, řada regionů, měst a  obcí 
nemá stále hotovou kanalizaci nebo čističku 
odpadních vod, lze investovat do zateplení, vý
měny kotlů na pevná paliva, které výrazně zne
čišťují podnebí v  zimním období. Pokud však 
v  jeden okamžik vynaložíte hodně prostředků 
na obdobné projekty, budou vám chybět firmy, 
které zakázky provedou, což povede i  k  růstu 
cen, a investice se pak realizují pomaleji a méně 
efektivně. Obecně tak platí, že slovo investice 
není všelék, je potřeba dělat investice přede
vším rozumné, což však narychlo nemusí být 
vždy možné.

Německo stejně jako my má ekonomiku zá-
vislou na  autoprůmyslu, oni podporují do-

tacemi nákup nových elektrovozidel, my ne. 
Není to škoda?
Celosvětový trend jde tímto směrem. V průběhu 
letošního roku se od ledna do srpna sice zvýšil 
podíl elektromobilů na  nových nákupech au
tomobilů, ale pořad činil jen dvě procenta, což 
představuje zhruba dva a půl tisíce  automobilů. 
Během téhož období minulého roku pak činil 
podíl jen půl procenta. Tuzemští spotřebitelé 
tak stále o elektromobily příliš nestojí, a pokud 
bude stát chtít jich dostat na  cesty více, bude 
muset s dotacemi přijít, což činí řada západoev

Jakub Seidler 
•  vystudoval Institut ekonomických studií na Uni

verzitě Karlově
•  zkušenosti sbíral také na Humboldtově univer

zitě v Berlíně a University of New Orleans
•  už během doktorandského studia působil 

v České národní bance
•  v roce 2014 se stal hlavním ekonomem ING 

Bank pro ČR
•  od roku 2018 je místopředseda Výboru pro 

rozpočtové prognózy
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ly je kupovat. Obecně má však automobilový 
sektor poměrně problém se přizpůsobit zpřís
něným emisním limitům a řada expertů v tomto 
odvětví varuje, že si příliš drakonickou regulací 
můžeme doposud úspěšný evropský automobi
lový sektor poškodit. 

Ale ovzduší ve  městech by elektroauta 
 pomohla, myslím, že Praha 6 by to přivítala...
Podle některých studií tvoří nejvyšší část zne
čištění z osobní dopravy jen relativně malá část 
vozů ve špatném technickém stavu. Všichni z nás 
asi narazili na  cestách na  dýmící výfuky. Jdeli 
nám tedy o skutečné zlepšení životního prostře
dí ve městech, je otázka, zda by nebylo užitečné 
se prostřednictvím dotací či šrotovného také 
intenzivněji zbavovat právě těchto automobilů 
ve špatném technickém stavu a nenahrazovat je 
novými – klidně spalovacími motory – které mají 
výrazně přísnější emisní normy. Na  dieselové 
motory se řada spotřebitelů po aféře Dieselgate 
dívá negativně, ale z pohledu emisí CO2 jsou lep
ší než benzinové, produkují sice oxidy dusíku, ty 
se však dají snížit s pomocí AdBlue, čili takzva
né močoviny. Pokud by se tak část prostředků 
vyhrazená na elektromobilitu věnovala i na od
stranění technicky nevyhovujících a  čoudících 
automobilů z cest, bylo by to z pohledu ovzduší 
ve městech také přínosné. 

V  čem spočívá práce hlavního ekonoma,  
není to v  současné době něco jako věštění 
z koule? 
Na první pohled se může zdát, že tvorba výhle
dů je věštění z koule, ale ve skutečnosti jde jen 
o snahu najít na základě současně dostupných 
informací scénář, který má větší šanci se naplnit 
než scénář jiný. Svět je však nejisté místo, někte
ré předpoklady se nemusí naplnit, a  tak bohu
žel ani prognózy vyjít nemusí, čehož si musí být 
„uživatelé“ těchto prognóz vědomi.

A plní se tedy vaše výhledy, když ne stopro-
centně, tak aspoň velmi často?
V některých obdobích lépe, ve více nejistých ča
sech pak logicky méně. Korona je přesně ten pří
klad, kdy všechny předpovědi z konce loňského 
roku neplatí. 

Obracejí se na vás známí, abyste jim poradil, 
jak mohou zbohatnout? 
Naštěstí příliš ne, asi chápou, že nejsem investič
ní poradce. Spíš se na mě obracejí s dotazy, co 
se nyní v ekonomice děje. Protože to je přesně 
to, co ekonomové pečlivě sledují. Snaží se mít 
přehled o  tom, co se v  ekonomice děje, a  zá
roveň předávat tyto informace přehledně dál 
 klientům, kolegům v bance i veřejnosti.

Když jsme u peněz, co byste doporučil senio-
rům udělat s pětitisícovým dárečkem od vlá-
dy – utratit, nebo si schovat, až bude hůř? 

Je těžké radit jim takto obecně. Někdo má vět
ší finanční rezervy, jiný menší, a i podle toho se 
mohou rozhodovat, zda je utratit, nebo schovat. 
Všeobecně na to neexistuje dobrá odpověď. 

Jak by se měly chovat městské části? Výpad-
ky v rozpočtu jim částečně kompenzuje stát 
prostřednictvím magistrátu, navíc se zbavily 
problémů, jako jsou ulice přeplněné turisty, 
předražené krátkodobé pronájmy… 
Problémy s  koronakrizí se budou týkat i  měst
ských částí, jako je Praha 6, řada podniků na tom 
bude hůře, a tedy i lidí, kteří v nich pracují. Da
ňové příjmy se tak sníží. Zvlášť v odvětvích jako 
ubytování, stravování a  další služby spojené 
s  cestovním ruchem. Jsou zaměřené hlavně 
na  zahraniční turisty, pro ně mají nastavené 
i ceny a nemohou snadno ztráty kompenzovat 
jen domácí klientelou. Většina cestovního ruchu 
v tuzemské ekonomice připadá na hlavní město 
Prahu a zde tak budou hotely, restaurace či služ
by spojené s turismem zasaženy nejvíce. Podob
ně ale na tom budou i další města, kde je silný 
cestovní ruch.

Není to ale dobře? Vždyť už si všichni del-
ší dobu stěžovali, a Praha také, že je turistů 
ve městech přespříliš a ztrpčují život místním 
lidem…
Přebujelý turistický ruch byl již v řadě metropolí 
problém, ovšem současný pád je problém ješ
tě větší. Z  něho bude mít radost jen málokdo. 
Na turistický ruch bylo navázáno velké množství 
pracovních míst, a velkou část tržeb tvoří právě 
hosté ze zahraničí.  Zároveň tyto prostředky vy
padly náhle, bez varování, o to je to bolestivější.
 
Jak by měly městské části jako šestka bojo-
vat proti krizi?
Je potřeba případná podpůrná opatření nasta
vit transparentně, aby jakákoliv podpora byla 
férová, přece jen jde o  nakládání s  veřejnými 

prostředky. Ideální by bylo, aby byla podpo
ra sjednocena napříč celou repblikou, aby se 
nemohlo stát, že některé firmy či domácnosti 
zasažené koronakrizí stejně dostanou odlišnou 
podporu. Současná krize je specifická a ztráty by 
se tak měly rozložit ve společnosti více plošně, 
zadlužení se státu v takovém případě je ospra
veditelné, ale podpora by měla být správně cíle
ná a smysluplná. 

Co se vám vybaví, když se řekne Praha 6?
V současnosti na Praze 6 sice nebydlím, ale rok 
jsem strávil na  koleji Kajetánka v  posledním 
ročníku studií na Institutu ekonomických studií. 
Tehdy jsem se vrátil ze studií v Berlíně, kde jsem 
si zvykl na samostatný pokoj na kolejích, proto 
jsem po návratu hledal koleje s jednolůžkovými 
pokoji, kterých není – nebo alespoň tehdy ne
bylo – mnoho. Ačkoli tak na Kajetánce obvykle 
bydlí spíše medici či právníci, kolej jsem jako 
ekonom dostal přidělenou. Byl to malý pokojí
ček, ale úspěšně jsem v něm napsal diplomovou 
práci. Zároveň jsme se s manželkou dali dohro
mady právě v Praze 6. To byla důležitá událost. 

Ale to nebyla jediná rodinná událost, kterou 
máte s Prahou 6 spojenou…
V Praze 6 jsme měli také svatbu, ve Vile Lanna, 
která nás na první pohled oba okouzlila a žádná 
další místa na svatbu jsme již nehledali.

Vracíte se častěji než třeba oslovit výročí 
svatby? 
Nyní jezdíme s naším malým chlapečkem na dět
ské koupání do  Bublinky poblíž Šárky. V  Šárec
kém údolí se pak často pokračuje v procházkách. 
Pohybuji se tady občas i pracovně, na nizozem
ské ambasádě či obchodní komoře, které s  ni
zozemskou ING bankou úzce spolupracují při 
různých kulturních a společenských akcích. Nyní 
však kvůli koronakrizi méně, takže jako všichni 
se již těším, až se situace opět zklidní.
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NETRADIČNĚ – BEZ SLAVNOSTNÍHO 
CEREMONIÁLU – BYLA LETOS PŘE-
DÁNA ČESTNÁ OCENĚNÍ VYNIKAJÍCÍ 
UČITEL. ZÍSKALO JE DEVĚT PEDA-
GOGŮ ZE ŠESTKOVÝCH ZÁKLAD-
NÍCH A MATEŘSKÝCH ŠKOL. 

Slavnostní předávání bylo kvůli koronavirovým 
opatřením zrušeno už v  jarním termínu, neko
nalo se ani na  podzim. Proto ocenění a  dárky 
učitelům osobně rozvezla a  předala radní pro 
školství Marie Kubíková (ODS). „Rok 2020 byl 
a  stále je pro všechny z  nás velkou zkouškou 
a dovolím si tvrdit, že pro naše školy, jejich ředi
tele a pedagogy zkouškou z nejtěžších. Setkali 
jsme se a  pořád ještě setkáváme se situacemi, 
které jsme nikdy předtím nezažili. Avšak jsem 
přesvědčená o  tom, že naše školy a  jejich lidé 
v této zkoušce zatím obstáli na výbornou, a i bu
doucí nástrahy bezpečně překonají. Všichni 
ocenění učitelé jsou opravdovou elitou mezi 
kantory a  jejich úroveň je i  v  krizových časech 
naprosto excelentní,“ říká Marie Kubíková. 
Devítičlenná porota složená ze členů rady měst
ské části a  výboru pro výchovu a  vzdělávání 
vybírala ze šestnácti kandidátů, které navrhli 
ředitelky a ředitelé škol a školek. Ocenění udělo
vali nejen v hlavní kategorii, ale také vybrali nej
lepší začínající pedagogy a také ty, kteří už mají 
dlouhodobé zásluhy na vzdělávání dětí.  Vybrali 
těchto devět pedagogů: 

NEOBVYKLÝ ŠESTIBOKÝ VČELÍN 
SE OBJEVIL KONCEM PRÁZDNIN 
NA ZAHRADĚ ZÁKLADNÍ ŠKOLY 
DĚDINA. SPOLU S DALŠÍMI VÝ-
UKOVÝMI PRVKY JE SOUČÁSTÍ 
PROJEKTU ZAHRADA DVANÁCTI 
SMYSLŮ.
Stavba má tvar včelí plástve a doplňuje ji malá 
zvonička. Sloužit bude včelařskému kroužku, 
který na  škole již třináctým rokem probíhá 
pod vedením zkušeného včelaře. Díky kryté
mu prostoru bude možné jednotlivé naplá
nované činnosti – pravidelné kontroly zdraví 
včel, léčení nebo třeba svátek medobraní – 
dělat bez ohledu na aktuální počasí.
„Včelám ve městě se dnes daří vlastně mnoh
dy lépe než těm na  venkově“, vysvětluje 
školní včelař Martin Semerád a  pokračuje: 
„Na rozdíl od českých vesnic, kolem nichž se 
táhnou nekonečné lány monokultur, které se 
z  pohledu včel rychle mění v  poušť, kolem 

domů ve městě najdete mnoho opečováva
ných zahrad s  květinami, kde včely najdou 
hojnou potravu po  celou sezonu.“ Děti tak 
v  kroužku získávají nejen lásku k  těmto uži
tečným živočichům, ale učí se i starat o kra
jinu. Samy již berou život se včelami jako 
běžnou součást návštěvy školy a  generace 
sourozenců nově přicházející do  první třídy 
se na práci ve včelařském kroužku těší. Stav
ba včelína byla podpořena Státním fondem 
životního prostředí ČR. 

Vynikající učitel 2020

Nový výukový včelín v ZŠ Dědina 

Vynikající učitel za rok 2020
 Lenka Lisá, ZŠ a MŠ Bílá
 Jaroslav Paseka, ZŠ Norbertov
 Renata Pavlatová, ZŠ Dědina
  Adéla Štěpánková, MŠ Kohoutek při ZŠ 

Hanspaulka
 Zdislava Csémy, ZŠ Marjánka
  Romana Hofmanová,  

ZŠ a MŠ Červený vrch

Projekt Trenéři do škol, který se snaží udělat ho
diny tělesné výchovy dětem zábavnější a spor
tovnější, se veřejnosti představil během Festiva
lu malých pivovarů na Kulaťáku. Zájemci si tak 
mohli vyzkoušet, jak to vypadá, když hodinu 
tělocviku vedou třeba trenéři gymnastiky nebo 
tancování. Projekt se s velkým úspěchem zabyd
lel již ve  všech šestkových základních školách. 
Jak informovala radní pro školství Marie Kubíko
vá (ODS), rozšířil se mezi žáky od prvních do tře
tích tříd. Děti mají díky trenérům nejen možnost 
prožít zábavnější hodinu, ale také lépe poznat 
jednotlivé sporty a lépe posoudit, zda by se jim 
chtěly věnovat třeba závodně.

Lenka Lisá, učitelka českého jazyka a dějepisu v ZŠ Bílá, je jednou z devíti letos oceněných Vynikajících učitelů 
Prahy 6. Ocenění a dárky jí osobně předala radní pro školství Marie Kubíková (ODS). 

Vynikající začínající učitel s méně než 
třemi roky pedagogické praxe:
  Kristýna Blažková, ZŠ a MŠ J. A. Komenského.

Ocenění za dlouhodobé zásluhy  
o vzdělávání:
  Regina Hradecká, ZŠ Hanspaulka  

a MŠ Kohoutek 
 Alena Pagáčová, ZŠ a MŠ A. Čermáka.

Zábavnější tělocvik
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SOCIÁLNÍ PROJEKTY

POKUD MÁTE RÁDI MALÉ DĚTI 
A ČTENÍ, MŮŽETE SE ZAPOJIT 
DO MEZIGENERAČNÍHO PROGRAMU 
PŘEČTI NEZISKOVÉ ORGANIZACE 
MEZI NÁMI.

Jde o pravidelné čtení dětem v mateřské školce 
v blízkosti vašeho bydliště 1 x týdně na dvacet až 
třicet minut. Je to dobrovolnická práce, která při
náší spoustu radosti jak dětem, tak i dědečkům 
a babičkám. V Praze je do tohoto programu za
pojeno již 70 školek, do kterých chodí číst téměř 
stovka seniorů ve věku 58 až 90 let.
Organizace MEZI NÁMI pro své pohádkové čtecí 
babičky a  dědečky pořádá pravidelná setkání, 
výlety, přednášky a různé další akce, kde je mož
nost se potkat s dalšími aktivními seniory. Pod
mínkou je dobrý zdravotní stav pro práci s dětmi 
a čistý trestní rejstřík. Pokud budete mít o čtení 
v mateřské školce zájem, napište na email: eva.
mencikova@mezinami.cz, nebo volejte na  tel. 
605 785 020.

ÚSTŘEDNÍ VOJENSKÁ NEMOCNI-
CE ORGANIZUJE ZDRAVOTNICKÉ 
KURZY PRO FIRMY, ORGANIZA-
CE A VEŘEJNOST, PŘI NICHŽ SE 
NAUČÍTE POSKYTNOUT PRVNÍ 
POMOC NEBO ZJISTÍTE, JAK BY 
MĚLA VYPADAT ZDRAVÁ STRAVA 
PŘI SEDAVÉM ZAMĚSTNÁNÍ. 

Na  preventivní kurzy není třeba nikam do
cházet, konají se přímo na pracovištích nebo 
ve  skupinách podle přání objednavatelů. 
„Kurzy organizujeme pro menší a uzavřené 
skupiny lidí, a to přímo v prostředí, kde jsou 
lidé zvyklí. Proto není třeba se ani v součas
né epidemiologické situaci obávat toho, že 
by zaměstnanci chodili do  nemocnice či ji
ných společných prostorů a  byli vystaveni 
nakažení,“ vysvětluje manažerka kurzů Hele
na McMenamin. Začátky a čas jejich konání 
lze přizpůsobit požadavkům firmy. A  jaká 
jsou témata? 
 Poskytování první pomoci – účastníci se 
naučí nejen poskytovat první pomoc, ale 
třeba i  používat automatizovaný externí 
defibrilátor, zavčasu poznat náhlou zástavu 
krevního oběhu a podobně.
 Podpora zdraví – alkohol, cigarety a další 
návykové látky sice nabízejí okamžité odrea
gování od problémů, ale víte, kdy už se jejich 
užívání stává problémovým? A kdy a jak nej
lépe začít s odvykáním a zbavit se závislosti 
na tabáku? 
 Zdravá strava při sedavém zaměstnání 
– máte pocit, že jste slyšeli tolik protichůd
ných informací? V tomto kurzu určeném pro 
lidi se sedavým zaměstnáním naučíte správ
ně snídat, sestavit si zdravý oběd i večeři. 
 Psychologie – v  průběhu kurzu si účast
níci osvojí sedm krátkých cvičení, která jsou 
základem pro stabilizaci emocí, uvolňování 
napětí a podobně.
 Škola zad – seznámíte se se správným dr
žením těla podle vaší pracovní pozice a vy
zkoušíte si, jak si během dne v  zaměstnání 
ulevit od bolesti pohybového aparátu. 
 Trénink paměti – kurz je zaměřený na roz
voj individuálních schopností, a  to kombi
nací různých technik, nejde o  prověřování 
znalostí. 
Všechny kurzy vedou profesionální lekto
ři z  ÚVN a  jsou určené pro nezdravotníky. 
Podrobnosti na adrese vzdelavani.uvn.cz.

Chcete se stát pohádkovou babičkou 
či dědečkem?

Dětství bez násilí 
Od září byla spuštěna nová bezplatná 
služba Dětství bez násilí, určená pro děti 
ohrožené domácím násilím s důrazem 
na spolupráci s celou rodinu. 
Na  nově spuštěném webu www.detstvibezna
sili.cz jsou k dispozici nejen informace o tomto 
programu, ale i dobré příklady z praxe, jak tento 
problém řešit, a nechybí ani materiály o preven
ci. Pokud patříte mez pedagogy, rodiče či praro
diče, nebo dokonce děti, kteří o  páchání násilí 
na dětech vědí, najdete zde i možnosti, jak jim 
na území hlavního města pomoci.

Poděkování
V září zorganizoval odbor sociálních 
věcí pro šestkové seniory výlet lodí 
Hamburg po Vltavě.
„Výklad pana kapitána Štěpána Rusňáka, 
který plavbu komentoval, nás moc zaujal, 
hrála příjemná hudba a  drobné občer
stvení nám přišlo k  chuti. Vše proběh
lo za  krásného počasí v  dobré pohodě 
a náladě. Výlet se opravdu vydařil a všem  
patří velké poděkování,“ píší Senioři Pra
ha 6 – Petřiny.

Kurzy, které 
vylepší nebo 
zachrání život

Pražská organizace vozíčkářů zorganizovala pro své členy, příznivce a veřejnost tradiční 
setkání ve Hvězdě. Soutěže otevřel radní pro zdravotní a sociální politiku Marián Hošek 
(KDUČSL),  který ovšem při slalomu na vozíku nemohl konkurovat lidem, kteří přes svůj 

hendikep  ovládají jízdu mnohem zručněji. 
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OD POLOVINY ZÁŘÍ VÁM BUDE 
CESTA KOLEM NÁRODNÍ TECHNICKÉ 
KNIHOVNY TRVAT O NĚCO DÉLE. VY-
HNOUT SE MEZINÁRODNÍ VÝSTAVĚ 
POLITICKÝCH KARIKATUR, INSTALO-
VANÉ NA VENKOVNÍCH PANELECH, 
JE OPRAVDU TĚŽKÉ. 
Na výstavě jsou zastoupeni kromě dvorního au
tora týdeníku Respekt Pavla Reisenauera kreslíři 
z  USA (Daryl Cagle), Polska (Andrzej Mleczko), 
Slovenska (Martin „Shooty“ Šútovec), Německa 
(Klaus Stuttmann) a Maďarska (Czaba Varga). 

Výstava je nezávislou iniciativou slovenské
ho občanského sdružení Euforion z  Bratislavy 
a vybrané karikatury reflektují aktuální pohledy 
na sociálně politická témata. „Karikaturisti jdou 
tradičně proti hlavnímu proudu, takže během 
několika minut poznáte, co kterou zemi trápí. 
To srovnání je pro mě osobně velmi za jímavé,“ 
řekl při zahájení výstavy radní pro kulturu  
Jan Lacina (STAN). Výstava původně měla 
 trvat do  konce září, vzhledem k  aktuálnímu  
vývoji epidemiologické situace a reakcím okol
ních států se však dá očekávat, že v Praze 6 vy
drží déle.  

Přijďte si v sobotu 17. října zaběhat 
na Ladronku a změřit svou fyzičku s ostat-
ními v dalším kole RunTour.
Startuje se u televizní věže a jsou připravené tra
sy pro dospělé dlouhé 3, 5 a 10 kilometrů, vše 
na rychlé a  rovinaté trati. Děti si mohou zkusit 
kratší Rákosníčkův běh s neomezenu kapacitou. 
Z každého startovného bude věnováno 50 ko
run na charitativní účely. Hlásit se můžete na ad
rese www.runtour.cz.

RunTour 
na Ladronce

Mezinárodní výstava politických karikatur

Festival vědy aneb VědaFest ONLINE pokračuje do konce listopadu. Za první měsíc navštívilo vi
deo expozice více než 14 000 zájemců o zábavnou vědu, mnozí odpověděli správně na otázky kví
zu Chytrá hlava a postupují tak do prvního kola slosování o zajímavé ceny, které bude již 1. října. 
Připojit se může každý na www.festivalvedy.cz.

Galerie Skleňák 
připomene Jana 
Keplera
Přesně 5. listopadu uplyne 390 let 
od úmrtí astrologa a matematika Jana 
 Keplera, jehož jméno nese i šestkové 
gymnázium. 
Městská část spolu s  Gymnáziem – jméno 
slavného vědce nese proto, že stojí na  mís
tě domu, kde Kepler během svých pobytů 
v Praze bydlel – připravila připomínku tohoto 
slavného vědce. Výstavu si v Galerii Skleňák 
můžete prohlédnout od  9. října do  1. listo
padu.  Slavnostní vernisáž se uskuteční dne 
15. října od 17 hodin a doprovodí ji dobové 
skladby v živém podání studentů Gymnázia 
Jana Keplera.
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ZÁKLADNÍ KÁMEN K PRVNÍ Z DVA-
CETI KAPLÍ NA POUTNÍ CESTĚ MEZI 
PRAHOU A HÁJKEM BYL POLOŽEN 
V ROCE 1720. 
A  právě toto výročí letos připomene pouť 
z  Dlabačova do  Hájku v  sobotu 3. října. Připo
mínková pouť začíná v  sobotu v  8.30 hodin 
u kaple číslo 1, která se nachází naproti hotelu 
Pyramida, pokračuje přes Bílou Horu, Hostivi
ci, Litovice až do Hájku. Podél trasy se otevřou 
objekty, do  nichž obvykle veřejnost nemůže, 
a na hostivickém zámku si prohlédnete výstavu 
o historii poutní cesty. Po trase lze sbírat razítka 
do poutního pasu. Na konci vás čeká otevřený 
františkánský klášter v Hájku, program tady za
čne poutní mší od 11 hodin a následovat bude 
hudební produkce, prohlídky kláštera nebo vý
tvarné dílny.

Další koncert z cyklu Z hvězdiček ros-
tou hvězdy se koná v sobotu 24. října 
od 18 hodin. 
Devátá sezona koncertů mladých talentů po
kračuje v říjnu v hale služeb ve druhém patře 
Národní technické knihovny koncertem Ma
těje Pinkasa a  Jana Čmejly, klavíristů a  stu
dentů Lukáše Klánského na Gymnáziu a hu
dební škole hl. m. Prahy. Symfonický orchestr 
MLP diriguje Lukáš Klánský. Další program 
najdete na www.hvezdicky.eu.

Oslavte s kaplemi 
300. výročí jejich 
založení

Z hvězdiček 
rostou hvězdy

Pražská padesátka

Krásné slunečné počasí provázelo již 8. ročník tradiční akce pro seniory Sportujeme v každém věku, 
na které se sešla téměř stovka aktivních seniorů. Ti se zapojili do soutěží v lukostřelbě, minigolfu, jízdě 
na  koloběžce, unicurlingu, kroketu, méně známých mölkky nebo laddergolfu. Soutěžení doplnilo 
společné zdravotní cvičení, fit jazz nebo ukázky sebeobrany. Sportovněspolečenskou akci zakončilo 
vyhlášení výsledků a  losování bohaté tomboly. Každý senior si za  své výkony odnesl drobné dárky 
v podobě trička, batůžku a reflexních prvků. Akci v areálu fakulty tělovýchovy pořádala městská část 
ve spolupráci s FTVS UK.

Memoriál generála 
Jaroslava Hradila
V sobotu 24. října od 9 do 17 hodin pro-
běhne soutěž v šachu k uctění památky 
nedožitého 115. výročí narození generála 
Jaroslava Hradila. 
Hlásit se můžete emailem na  adrese souka
lrudolf@seznam.cz, a  to do  vyčerpání kapacity 
sálu, která je 60 míst, nebo do 11. října. Hraje se 
na  Stavební fakultě ČVUT (Thákurova 7) od  10 
do 17 hodin. Podrobnosti o memoriálu i hracím 
systému najdete na adrese www.duklasachy.cz.ZA POVELU „ROUŠKY DOLŮ, START”, 

VYJELI V SOBOTU 19. ZÁŘÍ NA TRAŤ 
ÚČASTNÍCI TRADIČNÍHO ZÁVODU 
AUTHOR PRAŽSKÁ PADESÁTKA. 

Odstartoval ho zastupitel Libor Bezděk a v pe
lotonu byli například místostarosta Jakub Stá
rek nebo ambasador závodu, paralympionik 
Jiří Ježek. Do  poslední chvíle provázela závod 
nejistota, zda se vůbec uskuteční. Nakonec se 
na start se i přes zpřísněná bezpečnostní opat
ření postavilo bezmála tisíc účastníků ve všech 
věkových kategoriích.  Vítězem 22. ročníku zá
vodu se stal dvojnásobný olympijský medailista 
Jaroslav Kulhavý, který protnul cílovou pásku 
v  čase 1:30:10 a  stanovil tak nový rekord trati. 
Mezi ženami si s  padesátikilometrovou tratí 
v  čase 1:52:39 nejlépe poradila Hana Podrac

ká. V  rámci závodu nazvaného Pražský dětský 
sprint se utkalo přes sto mladých jezdců v šesti 
věkových kategoriích. 
V areálu během dne probíhal také doprovodný 
program, jehož hlavní hvězdou byl biketrialista 
Petr Kraus. Část příjmů ze startovného se pořa
datelé rozhodli věnovat na  pořízení bionické 
ruky pro patnáctiletou Amálku, která o  ni při
šla kvůli rakovině. „Rozhodli jsme se vzdát zisku 
za startovné od závodníků, kteří například kvůli 
karanténě nemohli závodit. Pro ty, kterým star
tovné propadlo, tak může být alespoň malou 
náplastí, že přispěli 20 000 Kč Amálce na novou 
ruku,“ uvedla ředitelka závodu Kateřina Malá.
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GENIUS LOCI

V ÚTERÝ 20. ŘÍJNA JE DEN STROMŮ. 
PÉČI A ÚCTU SI ZASLOUŽÍ VŠECHNY, 
ALE JE TO TAKÉ PŘÍLEŽITOST SI VÍCE 
VŠIMNOUT JAK STROMŮ PAMÁT-
NÝCH, TAK PAMĚTNÍCH. VÍTE, KDE 
V PRAZE 6 ROSTOU? 

Památný a  pamětní jsou dvě různá označení. 
Památný je v České republice oficiální označe
ní pro mimořádně významné stromy, vyhlašují 
se postupně podle zákona o  ochraně přírody 
a krajiny. Poznáte je podle tabulky s označením 
a  malým státním znakem ČR, která bývá zpra
vidla umístěná na  stojanu poblíž paty stromu. 
Podnět k tomu, aby byl strom označený za pa
mátný, může orgánu ochrany přírody podat 
každý občan. Oproti tomu pamětní stromy byly 
vysazeny v dávné či nedávné minulosti u příle
žitosti významného výročí nebo události.  Ně
které ani nejsou označeny nápisem či deskou 
s údaji kdy, kým a při jaké příležitosti byly vysa
zeny.  Některé dřeviny mohou být jak památné, 
tak pamětní.  

Památné stromy v Praze 6
V  celé Praze roste 202 památných stromů, 
na území šesté městské části se jich nachází se
dmnáct: 
 platan javorolistý, V Podbabě – Dejvice
 2 buky lesní v oboře Hvězda – Liboc
  skupina 5 jírovců maďalů v oboře Hvězda – 

Liboc
  dub zimní nad severozápadní spojkou v obo

ře Hvězda – Liboc
  buk lesní při severozápadní spojce v oboře 

Hvězda – Liboc
 buk lesní proti letohrádku Hvězda – Liboc
  buk proti Ruzyňské bráně v oboře Hvězda – 

Liboc
 dub letní na hrázi Libockého rybníka – Liboc
  dub letní v ulici Slavíčkova – na hranici 

 Bubenče
  jinan dvoulaločný v Královské oboře – 

na hranici Bubenče
 dub na sportovišti Hanspaulka – Dejvice.
Některé z  těchto památných stromů mají zají
mavou historii. Skupina pěti jírovců ve Hvězdě 
při cestě k  letohrádku byla údajně vysázena 
do tvaru koruny císařovnou Marií Terezií po její 
korunovaci na  českou královnu v  chrámu sv. 
Víta 12. 5. 1743. Prý také proto, že téměř každý 
vladařHabsburk se jel podívat, kde že se ode
hrála ta bitva na Bílé hoře. Dub na hrázi Liboc
kého rybníka tady prý roste od založení rybníka 
koncem 16.  století, tedy ještě z dob panování 
císaře Rudolfa II. Císař, pokud zrovna pobýval 
na Pražském hradě, nepil podle legendy žádnou 
jinou pramenitou vodu než tu z Hvězdy. Je také 
pravděpodobné, že tento dub na břehu Liboc

kého rybníka je nejstarším stromem na  území 
Prahy 6.

Pamětní stromy Prahy 6
Lípa svobody v  zeleném trojúhelníku 
na  Krupkově náměstí – byla vysazena někdy 
před 20 lety, přesné datum se neví. Doplňuje 
ji kamenný kvádr s  nápisem Lípa svobody – 
Na věčnou paměť všem bojovníkům, kteří obě
tovali své životy za osvobození našeho národa 
v  letech 1939–1945. Věnuje obec baráčníků 
v Bubenči.  
Lípa na Hanspaulce – strom v zeleném ostrův
ku naproti autobusové zastávce Špitálka, v kři
žovatce ulic Na Pískách a Natanaelka, nemá žád
né označení. Dle získaných údajů byla zasazena 
v  podzimních měsících roku 1968. Údajně zde 
byly zasazeny lípy dvě, ale druhá po  několika 
letech uschla. 
Lípa svobody na  Větrníku – pamětní lípa 
v  zelené ploše u  křižovatky ulic Na  Petřinách 
a  Na  Větrníku. Pod ní se nachází žulový kvádr 
s nápisem 28. X. 1918–1968. Není uvedeno, kým 
byla lípa zasazena. Kamenný kvádr byl měst
skou částí opraven v roce 2008.
Lípu svobody na Červeném vrchu před pane
lovou zástavbou vysadil ke dni republiky v roce 
1968 bývalý OÚ Praha 6 a OV Českého svazu bo
jovníků za svobodu.

Lípa svobody v Šáreckém údolí – je označená 
pouze plechovou cedulkou s nápisem Lípa svo
body 1945–1985, není zde však údaj, kdo ji zasa
dil. Nejbližší okolí je ohraničeno řetězem. 
Lípa v předpolí Břevnovského kláštera – za
sadil ji Spolek břevnovských živnostníků 
11. dubna 1996. U lípy není žádné označení.
Kaštany před Kulturním centrem Kaštan – 
nacházejí se v zeleném pásu při ulici Bělohorská 
za stejnojmenným kulturním centrem a byly vy
sazeny rovněž Spolkem břevnovských živnost
níků – strom blíže k objektu 28. listopadu 1998, 
druhý – dále od objektu směrem k Břevnovské
mu klášteru – 12. prosince 1999. Stromy nejsou 
nijak označeny.  
Lípu v areálu ZŠ Marjánka byla vysazená k vý
ročí oslavy 100 let ZŠ dne 8. dubna 2010. U lípy 
je umístěna keramická pamětní deska, připomí
nající tento den.
Lípu – Strom republiky, připomínající 100. 
výročí založení Československé republiky – 
slavnostně zasadili zástupci radnice a  občanů 
ve  Veleslavíně 14. září 2018 u  AFI centra. Jde 
o nejmladší pamětní strom v Praze 6. 
Zcela zvláštní a specifickou kapitolou je alej 90 
platanů javorolistých ve středovém pásu Evrop
ské ulice podél Divoké Šárky směrem k  letišti. 
Vysadili je a slavnostně pokřtili v den 90. naro
zenin městské části Praha 6, tedy 4. září 2010. 
Můžete zde nalézt například platan se jménem 
Vlasty Buriana, Věry Čáslavské, Václava Havla, 
Adolfa Loose či profesora Otto Wichterleho.

        Stromy památné a pamětní
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SPOLKY A OBČANSKÉ INICIATIVY

Stránka spolků a občanských iniciativ Prahy 6
publikuje názory jejich členů činných v Praze 6. Příspěvky zasílejte na spolky-redakce@praha6.org. Archiv a plné 
verze článků na praha6.org. Texty nevyjadřují postoje MČ, odpovídají za ně podepsané spolky a iniciativy. 

V  červenci byl představen nový portál Libu
še, který předpovídá kvalitu ovzduší na  území 
Prahy na příštích 72 hodin. Portál je společným 

dílem Matematickofyzikální fakulty UK, Ústavu 
informatiky AV a ČHMÚ. Portál ukazuje koncen
trace oxidu dusičitého, ozónu, PM10 a PM2,5. Je 
výsledkem matematického modelování, které 
pracuje se značným množstvím dat z lokálních 
i liniových emisních zdrojů. Předpověď najdete 
na http://libuse.urbipragensi.cz/.
Co se dá z  nesporně zajímavých dat vyčíst, 
ukazuje názorně mapa koncentrací oxidu du
sičitého ve  vybraný konkrétní čas. V  průběhu 
24 hodin se obraz mění v závislosti na aktivitě 
jednotlivých zdrojů, meteorologické situaci 
a dalších faktorech. Přesto lze popsanou situaci 
považovat za  typickou, která se v  průběhu 24 
i 72 hodin opakuje.
Obrázek potvrzuje známá fakta. Pro plošné kon
centrace oxidů dusíku je významným zdrojem 
automobilová doprava. Vedle většiny centra to 
ukazují především jasně rozpoznatelné linie D1, 
D11 a  D8. Z  hlediska dopravní zátěže jsou na
opak podstatně méně významné D4, 5, 6 a 7.

Sto let se hrála na  Břevnově soutěžní kopaná, 
proslavily se hlavně dva kluby – Slavoj Břevnov 
a TJ Břevnov, později FC Dragoun. Na vybudo
vání a  údržbě hřišť se podílely generace Břev
nováků, mnozí zde působili jako hráči, trenéři 
a  funkcionáři. Víkendové mistráky přitahovaly 
stovky diváků.
Působením více okolností tato tradice zanik
la. Nejdříve zmizel z  fotbalové mapy TJ Slavoj 
Břevnov, v  roce 2006 přivedl majitel k  zániku 
v té době třetiligový tým FC Dragoun. Nyní se 
stupňuje tlak na změnu územního plánu a za
stavění hřiště, kolem něhož mezitím vyrostlo 
rezidenční bydlení La Crone.
Břevnovské spolky se nesmířily se zánikem fot
balu na  Břevnově a  iniciovaly jednání s  měst
skou částí Praha 6. Vedení radnice poté nabídlo, 
že by pro zmrtvýchvstání kopané v  této čtvrti 
mohlo posloužit dlouhé roky nepoužívané hřiš
tě někdejšího Slavoje, kde by mohlo vzniknout 
zbrusu nové sportoviště.
V  současné chvíli je zformován přípravný vý
bor, v němž jsou zastoupeni hráči a funkcioná
ři obou tradičních břevnovských klubů. Nový 
klub ponese název Union Břevnov. Srdečně ví
táni jsou všichni dobrovolníci, kteří budou mít 
chuť podílet na obnově břevnovského fotbalu, 
zejména pak toho mládežnického.

V  neděli 20. září pak došlo na  čerstvě poseka
ném hřišti Slavoje k  symbolickému založení 
Unionu Břevnov, kterého se zúčastnily více než 
čtyři stovky příznivců. Na  své si přišly i  děti, 
na padesát z nich se zúčastnilo dovednostních 
soutěží. Mohli jste se tu setkat se známými tvá
řemi břevnovského fotbalu, připraveny byly 
i drobné suvenýry, a odehrál se historicky první 
zápas nového klubu.
Velkou odezvu měla Petice za obnovu břevnov
ského fotbalu, která podporuje: 1. zachování 
plnohodnotného fotbalového hřiště na  Břev
nově, 2. založení Unionu Břevnov jako pokra
čovatele tradice místních fotbalových oddí
lů, 3. snahu o  získání bývalého hřiště Slavoje 
do dlouhodobého pronájmu. 
Zmíněné hřiště se nachází východně od  Tele
vizní věže a v sousedství areálu na lukostřelbu 
(SK Start Praha) a ragbyového hřiště (Tatra Smí
chov). Z dosavadních reakcí vyplývá, že zacho
vání těchto pozemků pro amatérské sportovní 
využití by ocenila široká veřejnost nejen z Břev
nova, ale z celé Prahy 6.

Marek Šálek, Sdružení Tejnka 
a Michal Chylík, Zelený Břevnov

Co nám říká Libuše?

Probouzení fotbalu na Břevnově Letem světem
Radnice se chystá prodloužit do  roku 2025 
smlouvu s Prague British School. Bude kapa
cita ZŠ Dědina po  chystané výstavbě u  Dr
novské stačit?   Nová trojská lávka by měla 
být zprovozněna na  konci října.   V  říjnu 
se také čeká odhalení pomníku Marie Tere
zie. Jak bude přijat veřejností?   V  rámci 
festivalu Den architektury bude 2. a 3. října 
mimořádně otevřen Veleslavínský zámek.  
Namísto před časem kvapně zbourané Roi
thovy vily na  Hanspaulce vyrostla moderní 
Vila Vista, dnes na prodej za 300 mil. Kč. Ná
sleduje tak nabízenou novostavbu za  500 
mil. Kč po  nelegální demolici bubenečské 
vily malíře Svolinského.
J. Škvor, J. Koňaříková, Společně pro 6

Velmi důležitý je ale i význam lokálních zdrojů, 
které plošné koncentrace ovlivňují méně než 
doprava, ale lokální kvalitu ovzduší mohou na
opak ovlivňovat zcela zásadně. Na  obrázku se 
dají určit minimálně 3 takové zdroje. Na  sever 
od  Prahy Neratovice, které při severním prou
dění ovlivňují Prahy 6 a 8 daleko víc, než si uvě
domujeme. Na jihozápadním okraji Prahy je to 
Cementárna Radotín. A pak je to pro nás mimo
řádně důležitý zdroj v oblasti Prahy 6 – velesla
vínská teplárna.
Nabízí se hned několik otázek. Je nový portál 
využíván odbornými institucemi, vedením měs
ta nebo městských částí? Jaké máme informace 
o lokálních zdrojích znečištění v Praze 6 a jejich 
podílu na celkové kvalitě ovzduší? A především 
– jaká opatření se dělají ke zlepšení stavu?
V tomto smyslu podáme podnět na Komisi ži
votního prostředí MČ P6.

Pavel Charvát, Společně pro 6
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ÚŘEDNÍ DESKA

Z úřední desky
UMÍSTĚNÍ VELKOOBJEMOVÝCH 
 KONTEJNERŮ V ROCE 2020

Odbor ochrany prostředí Magistrátu hl. m. Pra
hy v  roce 2020 zorganizoval opět projekt sběru 
objemného odpadu z  domácností pomocí vel
koobjemových kontejnerů (dále jen VOK). Akci 
zajišťuje a hradí odbor ochrany prostředí MHMP 
z  rozpočtu hl. m. Prahy (z  paragrafu prevence 
vzniku odpadů), kontakt na  jeho pracovníka je 
Ing. Janda, tel. 236 004 263.
 

Informace získáte na tel.: 220 189 402 (Jana 
Drechselová–ÚMČ Praha  6), tel. 236 004 263 
(Ing. Janda MHMP).

VOK bude přistaven v  určeném termínu pouze 
na max. 4 hodiny.

 VOK je určen pouze pro občany hl. m. Prahy.

DO KONTEJNERU LZE ODKLÁDAT:
Nábytek, koberce a  linolea, zrcadla, umyvadla, 
vany a WC mísy, staré sportovní náčiní, autosklo 
a kovové předměty.

DO KONTEJNERU NELZE ODKLÁDAT:
Do  kontejneru je zakázáno odkládat živnosten
ský odpad, nebezpečný odpad, bioodpad, sta

vební odpad, pneu matiky, elektrospotřebiče, 
televizory a PC monitory, počítače, lednice, mra
záky a sporáky.

1. 10. 2020 od 16.00 do 20.00 hod.
1. V Nových Vokovicích x U Vokovické školy
2. Evropská x Přední
5. 10. 2020 od 16.00 do 20.00 hod.
1. K Brusce x Na Valech
2. Václavkova – nádraží Praha – Dejvice
3. Dejvická x V. P. Čkalova x Jaselská
6. 10. 2020 od 16.00 do 20.00 hod.
1. Dejvická x Na Hutích
2. Kafkova x Buzulucká
3. Pod Kaštany x Jaselská
7. 10. 2020 od 16.00 do 20.00 hod.
1. Puškinovo nám. x Českomalínská
2. Krupkovo náměstí – u kostela
3. Českomalínská x Juárezova
8. 10. 2020 od 16.00 do 20.00 hod.
1. nám. Interbrigády
2. Ve Struhách x Antonína Čermáka
3. Čs. Armády x Eliášova

12. 10. 2020 od 16.00 do 20.00 hod.
1. Rooseveltova x Národní obrany u separace
2. Terronská x Albánská
3. Terronská x Verdunská
13. 10. 2020 od 16.00 do 20.00 hod.
1. Sušická x U Hadovky
2. Kozlovská x Na Karlovce
14. 10. 2020 od 16.00 do 20.00 hod.
1. Na Kuthence x Na Čihadle
2. Šárecká x Na Pískách
3. Krohova x Nad Lesíkem
15. 10. 2020 od 16.00 do 20.00 hod.
1. Na Ostrohu x Průhledová
2. Na Klimentce x Na Míčánce
3. Na Ostrohu x Fragnerova
19. 10. 2020 od 16.00 do 20.00 hod.
1. Na Fišerce x Na Špitálce
2. Zengrova x Na Kvintusce
3. Kolejní x Zelená

20. 10. 2020 od 16.00 do 20.00 hod.
1. Koulova x Čínská
2. Studentská x Zikova
21. 10. 2020 od 16.00 do 20.00 hod.
1. Šárecká x Mydlářka
2. Africká x Alžírská
3. Kladenská x K Lánu
22. 10. 2020 od 16.00 do 20.00 hod.
1. Africká x Kamerunská
2. Arabská u gymnasia
3. Tobrucká – parkoviště
26. 10. 2020 od 16.00 do 20.00 hod.
1. Nad Šárkou x Na Beránce
2. Horoměřická x Vostrovská
3. Arabská x Egyptská
27. 10. 2020 od 16.00 do 20.00 hod.
1. Nad Šárkou x Na Kuthence
2. Vostrovská x Na Pernikářce
3. Soborská proti č. 32 u dětského hřiště
29. 10. 2020 od 16.00 do 20.00 hod.
1. Horoměřická x K Vršíčku
2. V Šáreckém údolí před č.84/1444
3. V Šáreckém údolí – Žežulka

S  ohledem na  značný nárůst objemu rostlinného i  směsného odpadu 
na stanovištích mobilních sběrných dvorů Radimova, Zličínská a Aritma, 
musí městská část Praha 6 přistoupit od  října k omezení jejich provozu. 
Do prosince je k dispozici pouze mobilní sběrný dvůr Drnovská. Mohou ho 
využívat  pouze občané s trvalým pobytem na Praze 6. Bude vyžadováno 
jméno, adresa a případně SPZ vozidla.
Občané ze všech lokalit Prahy 6 mohou i  nadále využívat velkoob
jemové kontejnery v  rámci podzimního úklidu, přistavované měst
skou  částí Praha 6, a  to od  2. 10. do  30. 11. 2020, stejně jako kontejne
ry přistavované Magistrátem hl. m. Prahy na  jednotlivých stanovištích  
do 23. 12. 2020.
Provozní doba mobilního SD Drnovská
Po, Út, Čt, Pá, So 6:00 – 14:00
ST 6:00 – 17:00

ÚPRAVA PROVOZU MOBILNÍCH SBĚRNÝCH DVORŮ 

INZERCE

INZERCE

Hledáme kolegy, pro montáže žaluzií, 
rolet, sítí proti hmyzu. Volná pracovní 
doba, odměna dle počtu zakázek, 
rozsah práce dohodou. Vhodné i jako 
přivýdělek. Jednoduché montáže, 
zapracujeme. Kontakt písemně 
na gato@gato.cz, tel. 777 038 000
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PODZIMNÍ ÚKLID I. ČÁST
V  rámci podzimního úklidu komunikací budou 
stejně jako v  předešlém roce přistaveny velko
objemové kontejnery na  likvidaci zejména rost
linného odpadu ze zahrádek, ale i  na  likvidaci 
objemného odpadu z domácností ve vlastnictví 
fyzických osob.
Na  jednotlivá stanoviště budou kontejnery při
staveny ve  dvou variantách. Kontejnery přista
vené od  pátku do  soboty budou na  stanoviště 
přistaveny vždy v  pátek nejpozději do  12 hod., 
odvoz bude proveden v sobotu ve 22 hod. Kon
tejnery přistavené od neděle do pondělí, budou 
na  stanoviště přistaveny vždy v  neděli nejpoz
ději do 12 hod., odvoz bude proveden v pondělí 
ve 22 hod. V případě naplnění je zajištěna jejich 
pravidelná výměna. Po  svozu bude dodavatel
skou firmou zajištěn úklid každého stanoviště. 
Prosíme občany, aby u všech kontejnerů dodržo
vali třídění odpadu dle označení kontejnerů.
Do  kontejneru je zakázáno odkládat živnos
tenský odpad, nebezpečný odpad (např. auto
baterie, zářivky, barvy, rozpouštědla, motorové 
oleje a obaly od nich), stavební odpad, dále pak 
pneumatiky, elektrospotřebiče, televizory a  PC 
monitory, počítače, lednice, mrazáky a sporáky.
Případné dotazy zodpoví pracovníci odděle
ní inspekce, odboru dopravy a  životního pro
středí na  tel. čísle 220  189  379, 220  189  905, 
220 189 909.

Pá–So 2.–3. 10.
Soborská x Nad Šárkou
Ruzyňská x Únětická
Pod Petřinami x Střední
V Šáreckém údolí (Žežulka)
Hošťálkova x Štefkova

Ne–Po 4.– 5. 10.
Parléřova x Myslbekova
Pod Drinopolem x Mládeže
Krohova (u objektu č. p. 2190)
Zeyerova alej x Na Klášterním
Ve Střešovičkách x Radimova

Pá–So 9.–10. 10.
Heyrovského náměstí u obchodu
Na Petynce x U Střešovických hřišť
U Vojenské nemocnice x U 4. baterie
Ovocná u č. p. 454
Nad Hradním vodojemem před č. o. 8

Ne–Po 11.–12. 10.
Dělostřelecká x Spojená
Na Větrníku x Dusíkova
U 5. baterie  Nám. Před bateriemi
Macharovo náměstí (ul. Západní)
Stochovská x Třebonická

Pá–So 16.–17. 10.
Stamicova x Brixiho
8. listopadu x U Kaštanu

Moravanů x Libovická
Nad Višňovkou x K Mohyle
U Ladronky x Kopeckého (parčík)

Ne–Po 18.–19. 10.
Malobřevnovská x Falcká
Vlastina x Častavina
Na Větru u trafostanice
V Středu x Na Volánové
U Ladronky x Oddělená

Pá–So 23.–24. 10.
Haberfeldova x Anhaltova
U Dejvického rybníčku x Na Rozdílu
Rakovnická x Ledecká 
Kutnauerovo náměstí (ul. Vodňanského)
Nad Šárkou x Na Beránce

Ne–Po 25.–26. 10.
Sestupná x Sbíhavá II
Osamocená
Pod Mohylou x Chrášťánská
Říčanova x Řečického
Roztocká proti Riverside School

Pá–So 6.–7. 11.
Moravanů x Rozdělovská
Slunná x U Laboratoře
Na Pískách x Sušická
Terronská x Nám. Interbrigády
Bolívarova před č. 25
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DEJVICKÉ DIVADLO
Zelená 15a, Praha 6. Pokladna a rezervace vstu-
penek: tel. 233 332 430, rezervace@dejvickedi-
vadlo.cz. Pokladna otevřena od 16 h. Začátky 
představení v 19:30, není-li uvedeno jinak.

1. 10. Absolutno
2. 10. Racek
8. 10. Vzkříšení
9. 10. Ucpanej systém
12. 10. Komplic
19. 10. Dealer’s Choice (s angl. titulky)
21. 10. Brian
27. 10. Honey (v divadle Jatka78)
28. 10. Vražda krále Gonzaga
28. 10.  v 15 a v 19.30
Honey (v divadle Jatka78)
29. 10. Honey (v divadle Jatka78)
30. 10. Honey (v divadle Jatka78)

ANTI.KVARIÁT DD
1. 10. v 19.30 Divadelní konstelace 
12. 10. ve 20 hod.  Krvavý román 
14. 10. ve 20 hod.  Vyprávění na přání 
19. a 20. 10. ve 20 hod.  Játra 
23. 10. ve 20 hod.  Co.media 
25. 10. v 16 hod.  Kašpárek domek staví 
26. 10. ve 20 hod.  Večer jedna báseň 

DIVADLO SPEJBLA 
A HURVÍNKA
Dejvická 38, Praha 6–Dejvice. tel. 224 316 784, 
www.spejbl-hurvinek.cz.

1. 10. 19.00 Hotel Spejbl/premiéra
3. 10. 14.00 a 16.30 Hurvínkova cesta do Tramtárie
4. 10. 10.30 a 14.00 Hurvínkova cesta do Tramtárie
6. 10. 10.00 Hurvínkova cesta do Tramtárie
7. 10. 19.00 Hotel Spejbl
8. 10. 10.00  Jak s Máničkou šili všichni čerti 
9. 10. 10.30 a 13.00  Žeryčku hop!
9. 10. 19.00  Hotel Spejbl
10. 10. 10.30 + 14.00  Žeryčku hop!
11. 10. 14.00  Jak s Máničkou šili všichni čerti 
13. 10. 10.00  Jak s Máničkou šili všichni čerti 
14. 10. 19.00  Dějiny kontra Spejbl
16. 10. 10.30 a 13.00  Žeryčku hop!
17. 10. 14.00 a 16.30  Jak s Máničkou šili všichni čerti
18. 10. 10.30 a 13.00  Žeryčku hop!
20. 10. 10.00  Jak s Máničkou šili všichni čerti
22. 10. 10.00 Hurvínkovo přání 
23. 10. 10.30 a 13.00  Žeryčku hop!
24. 10. 14.00 a 16.30  Hurvínkovo přání
25. 10. 10.30 a 14.00  Hurvínkovo přání
29. 10. 10.30 a 13.00  Žeryčku hop!
29. 10. 19.00 S+H – Ve dvou se to lépe...

GALERIE VILLA PELLÉ
Praha 6, Pelléova 10, tel. 224 326 180, e-mail: 
info@villapelle.cz, www.villapelle.cz
Otevřeno: út–ne 13–18 hod.

VÝSTAVA
10. 9. – 11. 11. / Petr Písařík: Star Dust
Výjimečný projekt nových prací Petra Písaříka (nar. 
1968 v Třeboni), absolventa pražské Akademie 
výtvarných umění, který bude připraven speciálně 
pro prostor galerie. 
4. 10. 16–17.30 hod. / Tvůrčí dílna s lektorkami 

KAŠTAN–scéna 
UNIJAZZU
Bělohorská 150, 169 00 Praha 6, www.kastan.cz, 
e-mail: kastan@kastan.cz

1. 10. 20:00 Žamboši 
2. 10. 19:30 Beseda/ Monika Kočendová: Povídání 
o Japonsku
3. 10. 15:00 Divadlo Koník: O Budulínkovi
3. 10. 20:00 KONCERT / Jiří Najvar, Irena Lahodná 
a hosté: Vigílie u Kaštanu
5. 10. 20:00 KONCERT / Jan Burian
6. 10. 19:00 PŘEDNÁŠKA / Pavel Svoboda: Íránské 
dobrodružství
7. 10. 20:00 KONCERT / Chalupski, Pavel Hrala
8. 10. 20:00 KONCERT / Archívny Chlapec (SK), 
Prune, Martina Trchová
9. 10. 20:00 KONCERT / Česká disharmonie, Bon Pari
10. 10. 15:00 Divadlo T601: O Pejskovi a kočičce
10. 10. 20:00 KONCERT / Eva Mišíková & E+Mausy, 
Svatopluk & Sváťa Karásek
11. 10. 13:30 FESTIVAL / Tradiční šachový turnaj 
Unijazzu
12. 10. 19:00 PŘEDNÁŠKA / Martin Zikmund: Od ne
vědomí k sebevědomí
13. 10. 18:30 PŘEDNÁŠKA / Ing. Arch. Zdeněk Lukeš: 
Bohuslav Fuchs (1895–1972)   
14. 10. 20:00 KONCERT / Končinna, Krásné nové 
stroje
15. 10. 20:00 KONCERT / Hmlisto (SK) a hosté – křest 
CD
16. 10. 20:00 KONCERT / Ať se snaží ona, Twin Soul 
Brothers
17. 10. 15:00 Divadlo KK: Duhová pohádka
17. 10. 20:00 KONCERT / Cricket and Snail (US/CZ)
19. 10. 19:00 Břevnovský divadelní spolek: Pavouci 
ve službách Sherlocka Holmese
20. 10. 20:00 KONCERT / Jana Kozubková, Petr Váša, 
Jana Šteflíčková
21. 10. 16:00 DĚTSKÉ PŘEDSTAVENÍ / Neposlušná 
kůzlátka
21. 10. 20:00 KONCERT / Inženýr Vladimír a hosté
22. 10. 20:00 KONCERT / Edgar's Hair (NL), Sdružení 
rodičů a přátel RoPy, Nesbitts Inequality
23. 10. 20:00 KONCERT / Justin Lavash, Kristína & 
The Freedees (SK)
24. 10. 15:00 Divadlo Krabice Teplice: Strašák Fešák
24. 10. 20:00 KONCERT / Miroslav Černý, Petr Nikl, 
František Skála, Oldřich Janota a hosté
26. 10. 19:00 POSLECHOVÝ VEČER / Jiří Černý:  
Ro(c)kování  

PÍSECKÁ BRÁNA
K Brusce 208/5, 160 00 Praha 6–Hradčany,  
tel.: 233 321 313, www.piseckabrana.cz.,  
otevřeno út–ne 11 až 19 hod.

11. 10. od 14 hod. 
Hurá do opery 
Představení pro děti. W. A. Mozart: Kouzelná flétna. 
Zpívají sólisté Státní opery Praha pod vedením 
dirigenta A. Melichara. Vstup volný 
15. 10. od 19 hod. 
Jazz gate: Renata Drössler. Speciální host – dětský 
pěvecký sbor Sedmihlásek. 
20. 10. od 16 hod. 
Marie a Devanil dos Santos. Koncert brazilsko
českého páru v typických rytmech samby, forró, 
bassa novy a dalších ohnivých rytmů. V rámci Fresh 
senior. Vstup volný 
29. 10. od 19 hod.
Jazz gate: Laco Deczi & Celula New York
Legendární jazzový trumpetista, skladatel, kapel
ník, amatérský malíř s kolegy. 

DIVADLO SEMAFOR
Dejvická 27, Praha 6, www.semafor.cz,  
tel. 233 901 384, e–mail, vstupenky@semafor.cz
Začátky představení v 19 hod.

1. 10. Osvobozené divadlo Semafor
2. 10. Co na světě mám rád

3. 10. Dveře dokořán pro Severočechy 
4. 10. PIRATE SWING Band – A dnes hrajeme jazz
5. 10. Všechnopárty 
6. 10. Všechnopárty 
7. 10. Čochtanův divotvorný hrnec 
8. 10. David Vrobel – A dnes hrajeme jazz 
9. 10. Semafor má narozeniny 
10. 10. Semafor má narozeniny 
12. 10. Šest žen 
13. 10. Černá kočka – Bílý pes 
14. 10. Dveře dokořán pro Taxmeny 
15. 10. Kde všichni jsou – recitál Jany Chaloupkové 
16. 10. Prsten pana Nibelunga 
17. 10. Čochtanův divotvorný hrnec 
18. 10. Recitál PS – A dnes hrajeme jazz 
19. 10. Všechnopárty 
20. 10. Všechnopárty 
21. 10. Začalo to Vestpocketkou 
22. 10. Domácí@štěstí.hned 
26. 10. Camille Bertault Quartet 
27. 10. Kytice 
28. 10. Černá kočka – Bílý pes 
29. 10. Kdyby tisíc klarinetů 
30. 10. Černá kočka – Bílý pes 
31. 10. Návštěvní den u Miloslava Šimka

Ateliéru Pellé. Možnost inspirovat se estetikou 
uměleckých děl ze zářivých skleněných korálků 
a krystalů a vyzkoušet si práci s barevnými písky. 
11. a 25. 10. 15–17 hodin / Nedělní škola umění 
hrou s Janem Kroutilem
18. 10. 16–17.30 hod. /Tvůrčí dílna s autorem
Petr Písařík provede návštěvníky výstavou a poho
voří o své tvorbě vyznačující se silným emotiv
ním napětím a vypjatým estetickým provedením, 
o jeho vlastní technice a také o českém rokailu. 
21. 10. 18 hod. / Komentovaná prohlídka  
s autorem
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CAFÉ ŠESŤÁK  
Vítězné nám. 576, 160 00 Praha 6-Dejvice 
po–so 8–22 h, ne 9–20 h

Každé úterý 14–19 h / Umělecký Úterek
Každou středu 10–18 h / Řemeslný Jarmark 
9. 10. 12–21 h / Trh plný vína a pochutin
9. 10. 17–21 h / Swingová tančírna s lekcí zdarma                                        
16. 10. 18–20 h / Koncert: Marie Čechová & Šimon 
Keller 
20. 10. 1518 h / Slavnostní vernisáž soutěže „Vyjá
dři Šesťák uměním“
24. 10. 14–18 h / Dýňobraní  
Kreativní dílny, soutěže a zábavný program pro 
děti. 

NESEDÍM, SOUSEDÍM 
roh Anastázovy a Sartoriovy

1. 10. 17–19 / Stříhání od Katky Peklové
5. 10. 17.15–18.30 / Pohádka z promítačky s vý
tvarnou dílnou
8. 10.  18.30–20.30 / Jedlé plané rostliny do ku
chyně a domácí lékárny. Registrace na katerina@
nesedimsousedim.cz.
9. 10. 10–12 / Jedlé plané rostliny do kuchyně 
a domácí lékárny. Registrace na katerina@nese
dimsousedim.cz.
14. 10. 18.30–20 / Spojka. Sousedské setkání k eko 
projektům. 
15. 10.  10.30–12 / Studoval jsem u Mařáka/ 
komentovaná prohlídka. Galerie České spořitelny 
(Rytířská 29, Praha 1). Rezervace povinná.
17. 10. 9.30–12.30 / Výroba loutky. Pro děti ve věku 
6–14 let. Hlaste se na magda@nesedimsousedim.cz.
17. 10. 11–14 / Sousedská snídaně
21. 10.  18–21 / Přešívárna. Kurz šití pro mírně 
a středně pokročilé. Rezervace na kristyna@nese
dimsousedim.cz. 
22. 10. 18.30–21 / Večeře s cizinci. Francouzská 
kuchyně.
23. 10.  8.20–16.00 / Vycházka (nejen) pro seniory: 
Z Jevan do Ondřejova. Sraz v 8.20 na autobusové 
zastávce linky č. 382 (Háje). 

DLABAČOV
KINO–DIVADLO–KAVÁRNA. Bělohorská 24, Praha 6. 
POKLADNA (půl hodiny před prvním představením), 
tel.: 233 102 991, pokladna@dlabacov.cz, www.dla-
bacov.cz. KINO SENIOR – zvýhodněné vstupné 70 Kč. 
Vstupenky nejsou na  místa, volné sezení, omezení 
kapacity dle nařízení vlády na 135 míst. 

1. 10. 18:00 Palm Springs 
 20:00 Léto 85
2. 10. 16:00  Můj otec Antonín Kratochvíl /KINO 

SENIOR 
 18:00 Léto 85
 20:00 Panelstory aneb Jak se rodí sídliště
3. 10. 14:00 Trollové: Světové turné 
 16:00 Princezna zakletá v čase 
 18:00 Děda postrach rodiny 
 20:00 Žaluji! 
4. 10. 14:00 Princezna zakletá v čase 
 16:00 Hurá do džungle 
 18:00 Děda postrach rodiny 
 20:00 Tenet 
5. 10. 16:00 Havel /KINO SENIOR 
 18:00 Šarlatán 
 20:00 Kouzlo měsíčního svitu 
6. 10. 18:00 Bábovky
 20:00 Krajina ve stínu 
7. 10. 16:00 Vzpomínky na Itálii /KINO SENIOR 
 20:00  Metody výslechu a získávání informa

cí / PŘEDNÁŠKA 
8. 10. 18:00 Helmut Newton: Nestoudná krása 
 20:00 Tenet 
9. 10. 16:00 Daleko od Reykjavíku/KINO SENIOR 
 18:00 Smečka 
 20:00 Kalamita 
12. 10. 16:00 V síti /KINO SENIOR  
 18:00 Šarlatán 
 20:00 Iracionální muž 
13. 10. 18:00 Bábovky 
 20:00 Krajina ve stínu 
14. 10. 16:00 MEKY /KINO SENIOR 
 18:00 Svět podle Muchy
 20:00 Disco 
15. 10. 19:00 Černobyl
16. 10. 16:00 Než skončí léto /KINO SENIOR 
 18:00 Karel  
 20:00 Faunovo velmi pozdní odpoledne 
17. 10. 
5. NAROZENINY DLABAČOVA: SLAVÍME (O)PĚT
 14:00 Pohádkové pásmo

 16:00 Krátké filmy Tomáše Vorla
 18:00 Pražská 5
 20:00 Kouř
 22:00  PŘÍSNĚ TAJNÝ FILM – noční  

překvapení
18. 10. 14:00 DIVADLO PRO DĚTI 
 16:00 Červený střevíček a 7 statečných 
 18:00 Karel 
 20:00/Tenet 
19. 10. 16:00 Havel /KINO SENIOR 
 18:00 Šarlatán 
 20:00 Café society 
20. 10. 19:00  Dokud nás milenky nerozdělí /

DIVADLO 
21. 10. 16:00 Vzpomínky na Itálii /KINO SENIOR 
22. 10. 18:00 Bosch: Zahrada pozemských rozkoší 
 20:00 Alchymická pec 
23. 10 20:00 Žaluji 
24. 10. 16:30 Mlsné medvědí příběhy 
 18:00 Karel 
 20:00 Tenet 
25. 10. 14:00 DIVADLO PRO DĚTI 
 16:00 Červený střevíček a 7 statečných 
 18:00 Karel 
 20:00 Tenet 
26. 10. 16:00 V síti 
 18:00 Šarlatán 
 20:00 Kolo zázraků 
27. 10. 18:00 Bábovky 
 20:00 Krajina ve stínu 
28. 10. 16:00 MEKY /KINO SENIOR  
 18:00  Peggy Guggenheim: Posedlost 

 uměním 
 20:00 Služebníci 
29. 10. 18:00 Karel 
 20:00 Žáby bez jazyka 
30. 10. 16:00 Proxima /KINO SENIOR 
 18:00 Nebe 
20:00 Vlčí bouda na facebooku dlabacov.cz

DOMOV SV. KARLA 
BOROMEJSKÉHO
K Šancím 50/6, 163 00 Praha 17

1.–31. 10. Genius loci – výstava, vzdávající hold 
starým uličkám a zákoutím Prahy na akvarelu 
Josefa Balka a fotografiích Veroniky Pilařové 
4. 10. od 17.00 / Podzimní oslava středověkou a re
nesanční hudbou v podání vokálního společenství 
Cantio
11. 10. od 17.00 / Kakofon – koncert na podporu 
Domova sv. Karla Boromejského
18. 10. od 15.30 / Barevné tony Francie v podání 
Dua Dacapo 
25. 10. od 15.00 / Koncert Folkové  skupiny Vrak
1. 11. od 17.00 / Alžbětinská serenáda v podání 
houslistky Dany Kláskové

24. 10. 10–12.30 / Vitamíny na zimu. Workshop 
s Lucií Loskotovou. Registrace na katerina@nese
dimsousedim.cz.
24. 10. 14–17 / Tvorba dřevěné zahradní sochy. 
Workshop s Danem Flekem.
Více informací a rezervace na nesedimsousedim@
gmail.com nebo 702 816 476. 

27. 10. 20:00 KONCERT / Kudla s kapelou v krabici 
z Brna
28. 10. 20:00 LITERATURA/KONCERT / Bez obalu 
a na živo! Bart Michael představí svou knihu Cesta, 
zahrají folkoví Lážo plážo a David Šitavanc.
29. 10. 20:00 KONCERT / Blanka Benešová: Mé písně
30. 10. 20:00 KONCERT / Jaroslav Hutka
31. 10. 15:00 Břevnovský divadelní spolek: Strašidlo 
Cantervillské
31. 10. 20:00 KONCERT /Chatto, Pasculum

VÝSTAVA
2. 10. – 31. 10.
Monika Kočendová: Ryby „Made in Japan“
Obrazy a drapérie inspirované tříměsíčním poby
tem v japonském Kjótu. 
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Malování, lakování, zednické práce, štukování, 
stěrky a sádrokarton, sezonní sleva 10 %. 
Volejte 603 432 476.

HODINOVÁVNUČKA.CZ je služba pro seniory: 
doprovod k lékaři, pomoc s úklidem, naučení 
ovládání PC, mobilu, procházky, předčítání, 
záznam paměti, kulturní akce. T: 606740390

FRESH SENIOR
Villa Pellé, Pelléova 10, Praha 6, www.villapelle.
cz. Písecká Brána K Brusce 5, Praha 6, www.pi
seckabrana.cz. Informace na tel.: 224 326 180, 
info@porteos.cz, www.freshsenior.cz

6. 10. 16:00 Villa Pellé / Prevence šikany 
seniorů. Přednáška o zásadách účinné ochrany 
a prevence.

13. 10. 16:00 Villa Pellé / K. H. Mácha
Přednáška s projekcí z cyklu Osobnosti historie 
předního českého publicisty a spisovatele Aleše 
Česala.

27. 10. 16:00 Villa Pellé / Setkání s Libuší
Projekce dokumentárního filmu s komentářem 
režisérky Taťány Markové.

PODZIM V SENIOR FITNES 
Kromě stávajících cvičebních míst, která najde
te na www.seniorfitnes.cz , se otevírá v Praze 6 
nové cvičení v TJ Sokol Liboc, Ruzyňská 156/55 
středa 9.30 – 10.30, cvičitelka Karolina Fomen
ková, tel. 603 473 330, email kfomenkova@
seznam.cz.

Kulturně komunitní centrum Senior fitnes 
pořádá pro seniory zdarma velké množství 
zájmových, vzdělávacích a sportovních akti
vit. Jde například o kurzy výuka práce s PC, 
angličtina, němčina, italština, francouzština , 
dále bowling, bridž, cyklovýlety, fotografický 
kroužek, malování, nordic walking vycházky, 
pétanque , stolní tenis, trénování paměti,  zpěv, 

Hledám menší byt do 15 tisíc nebo větší do 20 
tisíc jen pro 2 osoby - pár. Ideálně na 2 roky 
a více, lodžie výhodou, ale nemusí být, centrum 
do 30 minut. Zařízení na dohodě. RK nevolat. 
Děkuji. 605 845 088

Vyměním obecní byt 2+kk v Řepích, za obecní 
garsoniéru v Praze 6. Tel. 721 082 735.

Koupím byt v Praze 6, přímo od majitele.  
Tel.: 604 617 788

OPRAVA ŽALUZIÍ-VÝMĚNA VODÍCÍCH LANEK 
- NOVÉ ŽALUZIE-SEŘÍZENÍ PLASTOVÝCH OKEN-
-VERTIKÁLNÍ ŽALUZIE NA LODŽIE-SÍTĚ PROTI 
HMYZU Tel:733 720 950  pavel.janci@email.cz

VyklízímeNemovitosti.cz - RYCHLE, LEVNĚ, 
tel: 732 459 179

Prodám 4 kusy málo jetých zimních pneumatik 
na disku 5J x 13 za 2.400 Kč.  Zn.: 731 031 015

!! Odvoz starého nábytku na skládku. Vyklízení 
sklepů, bytů, pozůstalostí atd. Naložíme a odve-
zeme cokoliv. Vše za rozumnou cenu. Stěhování 
všeho druhu. Volejte: 773 484 056

zdravotní cvičení, jóga,  jízda na elektrokolech... 
Dále též tematické  přednášky, psychologické 
a právní poradenství pro seniory a v neposlední 
řadě oblíbené Dny pro zdraví. Všechny kurzy 
(až na výjimky) probíhají  na adrese Uralská 6, 
Praha 6. Veškeré informace a kontakty najdete 
na www.seniorfitnes.cz. 

Spolek Senior fitnes z.s. by rád navázal spo
lupráci se cvičiteli nejlépe zdravotní tělesné 
výchovy s dlouholetou praxí, kteří by se chtěli 
zapojit do projektu Rozchoď BABIČKU! Projekt 
je zaměřen na cvičení na židlích v pohodlí 
domácnosti seniorů. Kontakt: Iva Hoffmannová, 
602 558 135, i.hoffmannova@seniorfitnes.cz, 
http://rozchodbabicku.cz.

REKONSTRUKCE KOUPELEN 
A KOMPLETNÍ PŘESTAVBY BYTŮ. 
KVALITNĚ A ZA ROZUMNÉ CENY.

Osobní cenová kalkulace 
a konzultace zdarma.

Tel. 777 317 278
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Šestka–noviny Prahy 6 (periodický tisk městské části Praha 6)
10/2020, vychází dne 1. října 2020. Uzávěrka příštího čísla dne 12. října.
VYDAVATEL: Úřad městské části Praha 6, Čs. armády 23, 160 52 Praha 6, 
IČ: 00063703, T: 220 189 111, www.praha6.cz
REDAKCE: Magdaléna Krajmerová, sestka@praha6.cz 
INZERCE: 220 189 154, email: inzercesestka@praha6.cz
NÁKLAD 56 000 výtisků, VYCHÁZÍ 11x ročně
DTP: Lucie Čapková
REGISTRAČNÍ ČÍSLO MK ČR 13180
Vydavatel neodpovídá za obsah uveřejněné inzerce. 
Autorem nesignovaných textů je redakce. 

MÁTE NÁMĚT NEBO TIP NA ČLÁNEK? CHYBÍ VÁM NĚJAKÁ TÉMATA V ŠESTCE? NAPIŠTE NÁM  
NA SESTKA@PRAHA6.CZ

ZASTUPITELSKÝ KLUB TOP 09, KDU-ČSL 
Předseda: Mgr. O. Dušek
místopředsedové: MUDr. Marián Hošek,  
marian.hosek@seznam.cz, tel.: 603 169 266,  
Mgr. M. Baxa, mbaxa@praha6.cz; 
členové: Mgr. Jiří Růžička, 602 176 922, jruzicka@
praha6.cz; Mgr. O. Kolář; Ing. arch. Eva Smutná, tel.: 
778 543 831; Ing. J. Vaculík, tel. 602 492 692, jvacu
lik@praha6.cz; Mgr. J. Bartůšek; Mgr. M. Kaňáková;  
Mgr. D. Klepková

ZASTUPITELSKÝ KLUB ODS  
Předsedkyně: Mgr. Kateřina Bartošová,  
kbartosova@email.cz ; místopředsedové: 
Mgr. P. Civínová, J. Dočekal; členové: Mgr. J. Stá
rek, jstarek@praha6.cz, Ing. Marie Kubíková, tel.: 
724 174 006, email:  marie_kubikova@seznam, 
Ing. Jiří Lála, jlala@praha6. cz, Ing. Z. Hlinský, 

KONTAKTY NA ZASTUPITELE 

INZERCE

ANTIK BAZAR APOLLON
Bělohorská 8, Praha 6, stanice tram. 

Malovanka/otevřeno po–pá 10–13 14–16 h

VÝKUP KAŽDÝ DEN 
www.antiqua-apollon.cz,

www.antikpraha.cz/antiqua-apollon

Vykoupíme různé PAMÁTKY NA STARÉ ČASY  
i poškozené,do r.1970. Máme zájem o dečky, přehozy.

Veškeré hračky,pohlednice.Předměty ze skla.  
Vzduchovky, šavle, zbraně, vyznamenání. Gramofony, 
telefony,psací stroje. Porcelánsošky, hrnky, kořenky. 

Alpakamísy, košíky, tácy. Mlýnky, fotoaparáty, 
globusy. Obrazy, grafikui poškozené. Hodiny, budíky, 

Primkyaj, barometry. Sochylidé, zvířata, Madona. 
Šperky–české granáty, zlaté, stříbrné, bižuterii.

Vánoční ozdoby, Betlémy. Psací stůl  
s roletou, komoda, servírovací stolky, stojany, věšáky.

Lampy, lustry. Předměty z Číny, Orientu.
Zavolejte, rádi přijedeme i pro málo věcí,i když  

nic nekoupíme-NIC NEPLATÍTE.
Kontakty: tel. 777 100 898, 

e-mail: sahula.martin@post.cz

Redakční radu tvoří Výbor pro otevřenost, média 
a participaci a Redakční skupina. Vydávání se 
řídí Pravidly schválenými 
zastupitelstvem. 
Podrobnosti na https://
www.praha6.cz/komise_
seznam?ID=251&vo=1822

JUDr. Mgr. M. Petrásek, Ing. Bc. Simona Nesvadbo
vá, Ph.D., V. Šuvarina, 

ZASTUPITELSKÝ KLUB PIRÁTI PRAHA 6
Předseda: Mgr. O. Chrást, ondrej.chrast@gmail.
com; členové: J. Kabelová, jana.kabelova@pirati.
cz, Ing. M. Vlach, milos@easy.cz, B. Hrůzová,  
Ing. E. Tichá, Ing. V. Šraier, Mgr. Tomáš Šídlo,  
Jiří Hoskovec.

ZASTUPITELSKÝ KLUB STAROSTOVÉ 
A NEZÁVISLÍ (STAN)  
Předseda: Mgr. Petr Karvánek, petr.karvanek@
zscermaka.cz, místopředsedové: Mgr. Jan Lacina, 
jlacina@praha6.cz, tel.: 220 189 170,  MgA. Petr 
Prokop, tel.: 608 920 937, petar@vosto5.cz;
 členové: Ing. Mgr. Oldřich Kužílek,  email: 
okuzilek@praha6. cz Ing. Mgr. Libor Bezděk, tel.: 

775 870 642, bezdek@ddmpraha.cz, MUDr. Iveta 
Borská, iborska@praha6, Zdeněk Hořánek, zhora
nek@praha6.cz, tel.: 602 336 140

ZASTUPITELSKÝ KLUB ANO PRAHA 6
Předseda: Ing. Arch. M. Polách,
tel.: 603 418 940; tel.: 778 543 832; členové: 
JUDr. P. Pražáková, Ing. J. Holý, Ing. P. Macháček,  
Bc. T. Klíčová, Ing. Roman Mejstřík

NEZAŘAZENÍ ZASTUPITELÉ 
Mgr. P. Píša Ph.D. (Zelení), tel: 603 114 577,  
email: ppisa@praha6.cz
Ing. P. Weber (Zelení), weber.pavel@seznam.cz
MUDr. Antonín Nechvátal (bez PP), tel.: 
774 077 650, email: anechvatal@email.cz
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